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V tomto roku vo februári sme uvítali no-
vých malých občiankov narodených  
v uplynulom roku.  Dosiaľ to bol „naj-

silnejší“ ročník. Táto milá slávnosť prebehla už 
vo vynovenom Kultúrnom dome v Paderovci-
ach. Na začiatku sa nám hudobným kultúrnym 
spríjemnením predstavili žiačky ZUŠ. Starost-
ka obce všetkých privítala a po slávnostnom 
príhovore odovzdala rodinám Pamätné listy, 

finančné príspevky a hračky pre deti, kvetiny 
mamičkám. Na záver bolo pripravené malé ob-
čerstvenie a slávnostný 
prípitok. 

text: M.R.
Foto: Fotoslužba 4F 

(Viac foto nájdete na 
webe obce.)

V roku 2016 sa narodilo v našej obci 30 detí
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EditOriÁl

Tohoročná zima nás nie a nie opustiť. 
Držala sa nás a keď sme si už mysleli, že 
konečne to má zrátané, tak sa opäť vrátila. 
Zvykli sme si už na teplejšie počasie, 
preto si  niektorí aj pohundrali. Je však 
spravodlivé povedať, že táto zima bola 
tá normálna.  I keď čo sa týka počasia, 
trápi nás výkyvmi, na ktoré si vraj máme 
zvyknúť. A bude ešte aj horšie. Nie veľmi 
pekná perspektíva. Neradi to počúvame, 
ale môžeme si za to aj sami. To, ako sa 
správame k prírode, sa nám začína vracať 
ako bumerang. V januári ministerka 
pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR 
Gabriela Matečná vyhlásila rok 2017 za 
Rok ochrany lesa na Slovensku. Naša 
obec nemá vo svojom katastri les. Ale 
stromy máme. Netešia sa však veľkej 
obľube, najmä tie väčšie. Nájdeme si 
milión dôvodov, prečo ich nechceme. 
Smutnejšie je cestovať po Slovensku  
a vidieť, čo „poriadkumilovnosť, ochrana 
pred všelijakými hrozbami“ a v nemalej 
viere aj štiepkarská lobby robia. Kde je ten 
Rok ochrany lesa? Les sa predsa skladá zo 
stromov a tie potrebujeme všetci. 
Opäť jedna papierová výzva, ktorá 
sa nedostala k žiadateľom ani schva- 
ľovateľom výrubov. A pritom všetci 
vravíme o tom, ako chceme našim deťom 
zabezpečiť zdravšiu a lepšiu budúcnosť. 
Alebo aj to je len ďalšie prázdne 
vyhlásenie? 
Možno si veľa ľudí povie, že sa ich to 
netýka. Omyl. Týka sa to všetkých. 
S ochranou nášho životného prostredia je 
spätý aj triedený zber odpadu, v ktorom 
naša obec dosahuje chabý slovenský 
priemer. Z praxe, ktorá je u nás v 
tomto smere, je zrejmé, že métu, ktorú 
nám stanovila EÚ, budeme vidieť len  
z veľkej diaľky. Alebo sa začneme správať 
zodpovedne?  Mnohí z vás povedali, že 
ani netušia, čo sa vlastne triedi a kde. 
Preto sme na webovej stránke pripravili 
podrobný „receptár“, ktorý vás prevedie 
zákutiami tejto oblasti. Stačí si to len 
prečítať a potom to aj uviesť do praxe. A 
naučiť to aj svoje deti, ktorých sa to priam 
bytostne týka.
Teplé počasie  znamená aj viac ľudí na 
verejnosti. Prosím, skontrolujte občas 
vaše deti, čo robia a poučte ich, aby 
neničili zariadenie, ktoré má slúžiť 
všetkým. 
Prajem vám pekné jarné sviatky, 
pohodu a nezabudnite – k nášmu životu 
potrebujeme aj zdravé prostredie.

27. februára 2017 sa na pozvanie podpredsedu 
vlády Petra Pellegriniho zúčastnilo pracovné-
ho stretnutia 30 starostov z Trnavského kraja. 
Pracovného stretnutia sa ďalej zúčastnila aj 
štátna tajomníčka rezortu vnútra pani Denisa 
Saková. 
Starostovia sa podpredsedovi vlády posťažo-
vali  s problémami, s ktorými sa denne stretá-
vajú. Rozobrali sa otázky verejného obstaráva-
nia, zmeny zákona o obecnom zriadení  ako 
aj rušenie malotriedok v niektorých obciach. 
Ako náhradu ponúkajú školské autobusy, kto-

ré budú rozvážať deti do okolitých škôl. Pani 
Saková vyzdvihla prácu dobrovoľných hasičov  
a taktiež informovala starostov o vyhlásených 
výzvach na poskytnutie dotácií. Prečítala obce, 
ktoré sú oprávnené žiadať dotácie na vybu-
dovanie kanalizácie v osadách a na likvidáciu 
divokých skládok v osadách, medzi ktorými 
boli aj Jaslovské Bohunice, ktoré sa do tohto 
zoznamu dostali zrejme omylom. Stretnutie 
pokračovalo spoločným obedom. 

Božena Krajčovičová

Pellegrini na stretnutí so starostami

Snem ZMO po rokoch opäť 
v Jaslovských Bohuniciach

Po niekoľkoročnej prestávke sa 16. 3.  
v priestoroch SD PD Jaslovské Bohuni-
ce konal 27. snem ZMO regiónu JE Ja-

slovské Bohunice. Zo 153 obcí z 30 km okru-
hu od JE sa snemu zúčastnilo 103. Predseda 
ZMO Ing. Vladimír Púčik, ktorý je vo funkcii 
prvé volebné obdobie, zhodnotil rok 2016 ako 
úspešný aj napriek tomu, že sa nepodarilo úpl-
ne presadiť požiadavky a potreby združenia. Aj 
naďalej ZMO bude presadzovať posilňovanie 
financovania miestnej samosprávy, pokračovať 
v iniciatíve na prijatie samostatného zákona  
o zodpovednosti za jadrovú škodu a taktiež 
trvať na prijatí zákona o rádioaktívnych od-
padoch a vyhoretom jadrovom palive. Ďalej 
sa kritike nevyhol zákon o odpadoch, ktorý je 
nedokonalý a v mnohých prípadoch robí pro-
blémy obciam. 
Na sneme boli schválení zástupcovia ZMO, 

ktorí sa v máji zúčastnia snemu ZMOS  
v Bratislave. Regionálne združenie chce pro-
stredníctvom ZMOS-u  presadzovať okrem 
prevodu  neknihovaných pozemkov a parciel 
neidentifikovateľných vlastníkov v katastroch 
obcí a miest do vlastníctva obcí aj zriadenie 
fondu rozvoja vodárenskej infraštruktúry,  
z ktorého budú financované vodovody a kana-
lizácie a taktiež fond na financovanie cestnej 
infraštruktúry.  
Snemu sa zúčastnili aj mnohí významní hostia, 
medzi ktorými nechýbal predseda TTSK Tibor 
Mikuš. 
Po jeho skončení mnohí starostovia vyzdvihli 
organizáciu, ale aj priestory, v ktorých sa snem 
konal,   a vyjadrili presvedčenie, že v budúcom 
roku sa v Jaslovských Bohuniciach bude konať  
28. snem ZMO.

Božena Krajčovičová

Začal sa nový rok a zrazu problémy 
nad problémy. Ešte neutíchol ruch 
okolo Betlehema a už tu bol ďalší 

problém – porucha vody pred bytovkou na 
Hlavnej Bohunice. Poruchu zistili obyvate-
lia bytovky už v skorých ranných hodinách 
a nahlásili ju na poruchovú službu Trnav-
skej vodárenskej spoločnosti. Technici po 
príchode zrejme usúdili, že sa jedná o poru-
chu väčšieho rozsahu a bez toho, aby o tom 
informovali obecný úrad, odstavili vodu čo 
najbližšie k miestu poruchy. Keďže sa tlak 
vody neznižoval,  odstavili celú obec a zasa 
bez toho, aby o tom informovali obec. A to 
len potom začalo. Na sekretariáte zvonil te-
lefón nepretržite. Keď sa vcítite do kože vo-
lajúcich, musíte im dať za pravdu, lebo nie 

je príjemné mať rozvarené, rozprané alebo 
práve zafarbené vlasy. Ale na druhej strane 
by som chcela poprosiť občanov o zhovieva-
vosť - nie za všetko môžu zamestnanci obce. 
Veľakrát sme upozorňovali TAVOS a.s., aby 
skôr ako zavrú ventil na vodovodnom po-
trubí, toto oznámili obci, ktorá bude infor-
movať miestnym rozhlasom občanov. No 
v poslednom čase sa to stávalo sporadicky, 
pretože ak vyhodnotia situáciu ako vážnu, 
pri ktorej by mohlo prísť ku škode na ma-
jetku  alebo zdraví, tak môžu vodu odstaviť 
okamžite. No a keď do toho prídu mrazy tak 
ako tento rok, tak výkop nebol celkom zasy-
paný. Nepomohli ani reklamácie, zamrznutá 
hlina sa nepohla. 

Božena Krajčovičová

Odstavenie vody vie 
zodvihnúť adrenalín všetkým
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Poslanci vzali na vedomie:
uzn. 376, 449/VII - kontrolu plnenia úloh
uzn. 377/VII – správu nezávislého audí-
tora k účtovnej závierke obce, konsolido-
vanej účtovnej závierke účtovnej jednotky  
a dodatok správy k overeniu súladu výročnej 
správy s účtovnou závierkou obce – všetky k 
31.12.2015,
uzn. 381/VII - stanovisko k pripomienkam 
(k rozpočtu) Ing. Mariána Vajdečku a Ing. 
Jozefa Čápku,
uzn. 433/VII - rozpočet obce Jaslovské  Bo-
hunice vrátane rozpočtu školstva a rozpočtu 
Zariadenia pre seniorov na roky 2018 a 2019,
uzn. 445, 446, 447, 450/VII – rozpočto-
vé opatrenia 32-50/2016, č. 1/2016/ZUŠ, 
č. 1/2016/ZŠ, rozpočtové opatrenia č. 51-
70/2016,
uzn. 448/VII - zvýšenie rozpočtu obce  
v roku 2016 – dotácia zo štátneho rozpočtu 
z Fondu na podporu umenia na nákup kníh,
uzn. 451/VII - správy z kontrolnej činnosti 
hlavnej kontrolórky obce na II. polrok 2016.
uzn. 458, 460/VII – informácie o predmete 
zákazky „Modernizácia vnútorných priesto-
rov ZŠ a prístavba stolnotenisovej herne ZŠ; 
Rekonštrukcia vnútorných priestorov telo-
cvične a fitnes v J. Bohuniciach a zateplenie 
obvod. plášťa a strechy,
uzn. 474/VII - správu – ekonomické vyhod-
notenie služby poskytovanej obcou – stravo-
vanie dôchodcov.

Schválili:
uzn. 378/VII – VZN č. 101 o miestnych da-
niach a miestnom poplatku za komunálne 
odpady a drobné stavebné odpady na rok 
2017,
uzn. 379/VII – VZN č.102, mení a dopĺňa 
VZN č. 92 o poskytovaní sociálnej služby, 
spôsobe a výške úhrady za sociálnu službu  
v zariadení pre seniorov BOHUNKA,
uzn. 380/VII - VZN č. 103 o určení výšky 
dotácie  na prevádzku a mzdy na žiaka ZUŠ 
a dieťa MŠ a školských zariadení so sídlom 
na území obce na rok 2017 a záujmové vzde-
lávanie detí s trvalým pobytom v obci, ktoré 
navštevujú centrá voľného času mimo úze-
mia obce,
uzn. 382, 384, 385, 388-400, 402/VII - do-
táciu na rok 2017 pre: OZ Meander (rybári) 
– 6 tis. €, Jazdecký klub AXA 12 tis. €,  Poľov-
nícke združenie BLAVA – 6 tis. €, Športové 
kluby Blava 1928, futbalový klub – 122  tis. €, 
Športové kluby Blava 1928, tenisový klub – 
30  tis. €, Športové kluby Blava 1928, stolno-
tenisový klub – 10 tis. €, Športové kluby Bla-

va 1928, vodácko-turistický klub – 1,6  tis. €, 
Športové kluby Blava 1928,  klub tenisových 
amatérov – 2  tis. €, Športové kluby Blava 
1928,  BAST  klub –  2  tis. €, Športové kluby 
Blava 1928, klub futbalový amatérov – 2  tis. 
€, Športové kluby Blava 1928, paraglidingo-
vý klub – 1,5  tis. €, FSSK Blavanka – 7,76 
tis. €, Farnosť Jaslovské Bohunice – 10,5 tis. €  
a 2,5 tis. €, MO Jednoty dôchodcov na Slo-
vensku – 8 tis. €, Rodičovské združenie pri 
ZŠ – 2 tis. €, DHZ Jasl. Bohunice – 3 tis. €, 
DHZ Paderovce – 600 €, 
uzn. 404-429/VII – uzneseniami sa upravo-
vali a schvaľovali položky rozpočtu (presuny 
finančných prostriedkov),
uzn. 430/VII – presun 1.950 tis. € z rezerv-
ného fondu do príjmov prostredníctvom fi-
nančných operácií,
uzn. 431/VII – použitie rezervného fondu 
vo výdavkovej časti rozpočtu na: Rekon-
štrukcia vodovodu a kanalizácie Sídlisko 200 
tis. €, rekonštrukcia základnej školy 200 tis. 
€, rekonštrukcia telocvične Ubytovňa 100 
tis. €, rekonštrukcia kinosály 100 tis. €, in-
fraštruktúra Panské diely – Dubová ul.  300 
tis. €, rekonštrukcia hrádze rybníka 100tis. €, 
rekonštrukcia zdravotného strediska 120 tis. 
€, hasičská zbrojnica 580 tis. €, bezbariérový 
vstup do budovy pošty 70 tis. €, rekonštruk-
cia garáží Ubytovňa    180 tis. €.,
uzn. 432/VII - rozpočet obce vrátane roz-
počtu školstva a rozpočtu Zariadenia pre 
seniorov na rok 2017 (viď tabuľka č.1), 
uzn. 435/VII – zámer odpredať pozemok  
žiadateľovi Martinovi Hečkovi,
uzn. 436/VII – odpredaj pozemku (3 m2) 
ako prípad hodný osobitého zreteľa (PHOZ) 
Stanislavovi a Marcele Mičkovým,
uzn. 437, 438/VII – spôsob prenájmu neby-
tového priestoru ako PHOZ žiadateľovi – fy 
EKON JR s.r.o., Radošovce, fy RH Pro s.r.o. 
Jasl. Bohunice,
uzn. 439/VII - spôsob prenájmu nebytového 
priestoru v objekte Ubytovne (bývalý sklad 
PHM),
uzn. 443/VII - príspevok 1 € na jeden odo-
bratý obed pre dôchodcov s trvalým poby-
tom v obci, ktorí pracujú u zamestnávateľa 
obec Jaslovské Bohunice,
uzn. 444/VII – termíny zasadnutí zastupi-
teľstva na rok 2017: 13.2., 24.4., 26.6., 18.9. 
a 11.12.,
uzn. 452/VII - plán kontrolnej činnosti 
hlavnej kontrolórky obce na 1. polrok 2017,
uzn. 453-457/VII – v súvislosti s pripravova-
nou voľbou hlavného kontrolóra obce: kratší 
pracovný čas hlavného kontrolóra obce na 

funkčné obdobie od 16.5.2017 na  12 hodín 
týždenne; súhlasí, aby hlavný kontrolór obce 
podnikal alebo vykonával inú zárobkovú 
činnosť, a bol členom riadiacich, kontrol-
ných alebo dozorných orgánov právnických 
osôb, ktoré vykonávajú podnikateľskú čin-
nosť; vyhlasuje voľbu hlavného kontrolóra 
obce na deň 24.4.2017 o 17.00 hod. a usta-
novuje náležitosti písomnej prihlášky; ko-
misiu na otváranie obálok a vyhodnotenie 
písomných prihlášok kandidátov na funkciu 
hlavného kontrolóra obce; postup a spôsob 
voľby hlavného kontrolóra obce,
uzn. 459/VII – spôsob verejnej súťaže - 
elektronická aukcia  a komisiu pre verejné  
obstarávania predmete zákazky „Moderni-
zácia vnútorných priestorov ZŠ a prístavba 
stolnotenisovej herne ZŠ v Jaslovských Bo-
huniciach,
uzn. 462, 463, 464/VII - Zmluvu o zabez-
pečení projektového manažmentu s firmou 
FENIX, s.r.o., Zmluvu o podmienkach roz-
šírenia distribučnej siete s SPP distribúcia 
a.s., Dodatok č.1 k zmluve o dielo  Rekon-
štrukcia a nadstavba hasičskej zbrojnice s fy 
HESTON,  
uzn. 465, 466/VII – dve zmeny územného 
plánu obce (k. ú. Paderovce),
uzn. 467/VII - prenájom nebytového pries-
toru (13,4 m²) v budove Zdravotného stre-
diska žiadateľovi EKON JR s.r.o., Radošovce,
uzn. 468/VII – prenájom nebytového pries-
toru (19,79 m²) v budove Zdravotného stre-
diska  žiadateľovi RH Pro s.r.o., Jasl. Bohuni-
ce,
uzn. 469/VII - zdieľanie spoločného nájmu 
nebytových priestorov (19,79 m²) v budove 
Zdravotného strediska žiadateľovi RH Pro, 
s.r.o., a Monike Hulíkovej, Jaslovské Bohuni-
ce,
uzn. 470/VII - spôsob prenájmu nebytové-
ho priestoru (12 m²) ako PHOZ v budove 
Zdravotného strediska Anne Hrčkovej, Jasl. 
Bohunice, 
uzn. 471/2017 - spôsob prenájmu nebytové-
ho priestoru (50,8 m²) ako PHOZ v športo-
vom areáli ŠK Blava 1928 Monike Hulíkovej, 
Jasl. Bohunice,
uzn. 472/VII – odkúpenie pozemkov v hod-
note 11.740 € do majetku obce v k. ú. Pade-
rovce, od Márie Danišovej, Trnava, 
uzn. 473/VII – rozpočtové opatrenie  
1/OZ/2017,
uzn. 475, 476/VII – poradovník na jedno  
a trojizbové byty (viď tabuľka č.2),
uzn. 477/2017 - podanie žiadosti o vybu-
dovanie objektu športovej haly v obci aj so 

Poslanci dali zelenú modernizácii vnútorných priestorov školy.
K výberu dodávateľa sa použije elektronická aukcia

Od posledného vydania novín (december 2016) sa zastupiteľstvo zišlo 2x, a to 12.12.2016  (prítomných 8 poslancov z 9) a 13.2.2017 (plný 
počet poslancov - 9). Na decembrovom zastupiteľstve bol schvaľovaný rozpočet obce.
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rozpočet obce Jaslovské Bohunice na rok 2017
     Obecné zastupiteľstvo na svojom zasadnutí  
dňa 12.12.2016  schválilo  v rámci viacročného 
rozpočtu   rozpočet obce Jaslovské Bohunice na 
rok 2017 ako mierne prebytkový. Podľa  záko-

na o rozpočtových pravidlách územnej samo-
správy sa obecný rozpočet zostavuje najmenej 
na tri rozpočtové roky, t.j. rozpočet bol spra-
covaný na roky 2017-2019, pričom   rozpočet 

na príslušný  rozpočtový rok /na 
rok 2017/  je záväzný.  Rozpočet 

vo výdavkovej časti je 
zostavený ako progra-
mový v rámci 14 pro-
gramov.

záväzkami, ktoré z toho pre ňu vyplývajú, 
uzn. 478/VII - cenník na prenájom KD Pa-
derovce s platnosťou od 15.2.2017 (viď tabu-
ľka č.3),
uzn. 479/VII – texty do kroniky obce za rok 
2016,
uzn. 480/VII - odpredaj pozemku žiada-
teľovi Ing. Štefanovi Dubovskému v cene  
52,80 €/m2,
uzn. 481/VII - preplatenie výdavkov  na ob-
staranie sprchového kúta žiadateľovi Roma-
novi Spěvákovi, JB.

Neschválili:
uzn. 383, 386, 387, 403/VII – dotáciu na 
rok 2017 pre: Jazdecký klub AXA – 20 tis. 
€, Športové kluby Blava 1928 – 189,1 tis. €, 
Športové kluby Blava 1928 – 140  tis. €, Teni-
sový klub E.T. – 7 tis. €, 
uzn. 440, 441/VII – odpustenie nájomného 
a poplatkov za služby za IV. štvrťrok 2016  
(z dôvodu rekonštrukcie priestorov) ambu-
lancii obvodného lekára a zubnej ambulancii, 
uzn. 442/VII - dotáciu vo výške 1 tis. € na rok 
2016 Združeniu T.K.ET Jaslovské Bohunice. 

Uložili:
uzn. 434/VII – vyzvať majiteľa pozemku v k. 
ú. Paderovce na vytýčenie hraníc pozemku.

Zrušilo:
uzn. 482/VII - uzne-
senie č. 269/VII zo 
14.3.2016.
Uznesenia sú krátené. 
Celé znenie zápisníc 
nájdete na webovej 
stránke obce.           BH

Rozpočet na rok 2017 v EUR: 
Príjmy spolu 7 371 145

z toho :  bežné príjmy  spolu 4 921 145

                       - daňové 3 701 522

                       - nedaňové 495 680

                       - granty a transfery/okrem G a T na školstvo/ 9 393

                       - školstvo  spolu       434 550

 - Zariadenie pre seniorov 280 000

               kapitálové príjmy 500 000

               finančné operácie 1 950 000

Výdavky  spolu 7 313 910

z toho :   bežné výdavky obce 2 611 497

                bežné výdavky školstvo     798 313

                bežné výdavky Zariadenie pre seniorov    322 000

                    Spolu bežné výdavky 3 731 810

                kapitálové výdavky  spolu 3 484 600

z toho          - obstaranie  pozemkov 80 000

                    - stroje a zariadenia 80 000

                    - dopravné prostriedky 20 000

                    - projektová dokumentácia 182 600

                    - výstavba a rekonštrukcie 3 122 000

                finančné operácie 97 500

Rozpočet podľa programov v EUR: 
Č. pr. Názov programu Bežný r. Kapitálový  r. S p o l u  

1 Plánovanie, manaž., kontrola 85 500 0 85 500

2 Propagácia, marketing 20 500 0 20 500

3 Služby občanom 26 516 40 000 66 516

4 Odpadové hospodárstvo 299 100 477 700 776 800

5 Komunikácie 30 500 206 500 237 000

6 Vzdelávanie z rozp. obce 4 460 220 000 224 460

6 Vzdelávanie subjekty školstva 798 313 0 798 313

7 Šport 313 600 119 000 432 600

8 Kultúra 323 610 210 000 533 610

9 Prostredie pre život 727 050 912 900 1 639 950

10 Sociálne služby /obec 81 370 120 000 201 370

10 Sociálne služby/ZpS BOHUNKA 322 000 0 322 000

11 Bezpečnosť a ochrana 66 587 595 000 661 587

12 Správa obce 456 800 245 000 701 800

13 BV Dlhová služba 38 504 0  38 504

14 Areál ubytovne 137 400 338 500 475 900

Spolu 3 731 810 3 484 600 7 216 410

+ Finančné operácie     97 500 SPOLU BV, KV, FO : 7 313 910

Ing. Daniela Heribanová

UKradnUtÁ SKrinKa na KÁBlOVú tElEVíZiU

Bola sobota. Deň, keď každý po pra-
covnom týždni chce dobehnúť za-
meškanú robotu. Už v piatok pod-

večer predpoveď počasia naznačovala, 
že bude fúkať silný vietor. Veď takýchto 
predpovedí už bolo veľa a nič sa nedialo.  
V sobotu okolo 11. hodiny začali problémy  
s dodávkou elektrickej energie. Nespočet-
né telefonáty od rozčúlených občanov, ktorí 
práve dovárali, dopekali, alebo robili iné 
domáce práce. Postupne v jednotlivých uli- 

ciach sa život vracal do normálu, len Jaslovce, 
jedna strana Novej ulice a časť Bohuníc nemali 
elektriku asi do 15. hodiny. Vypadla jedna fáza 
vysokého napätia. Počas tejto poruchy sa ne- 
kúrilo a nešla ani káblová televízia. Konečne, 
elektrika už bola a všetko malo byť v poria-
dku. No nebolo. Znova telefonáty, že nejde  
v časti Bohuníc, v Paderovciach a v Radošov-
ciach káblová televízia. Tak som to začala rie-
šiť s pánom Sikom zo spoločnosti STELAR, 
Nové mesto nad Váhom. Porucha sa nedala 

odstrániť cez počítač, tak bol nútený sadnúť 
do auta a poruchu odstrániť na mieste. Aké 
bolo jeho prekvapenie, ale aj moje, keď mi za-
volal, že skrinka na káblovú televíziu zmizla 
- skrátka bola ukradnutá. Krádež bola nahlá-
sená na obvodné oddelenie PZ SR.  Vinníci sa 
našli, ale aj  znehodnotená skrinka vo výkupe 
kovového šrotu. Škodu si budeme uplatňovať. 

Božena Krajčovičová
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V centre našej obce panoval  v jarných 
mesiacoch čulý ruch. Budova kveti-
nárstva sa postupne strácala pod zása-

hmi mechanizmov.  Podľa statického posudku, 
vypracovaného statikom Ing. Ivanom Jindrom, 
bola budova v nevyhovujúcom stave, urče-
ná na zbúranie. Práce vykonávala firma ART 
projekt s.r.o.  Počas búracích prác sa v pod-
zemných priestoroch našla klenbová pivnica. 
Zrazu ožila povesť, že od kaštieľa až po kostol 
mali byť vybudované podzemné chodby. Búra-

nie sme zastavili a túto skutočnosť  nahlásili na 
krajský pamiatkový ústav. Po obhliadke, ktorú 
vykonal pán Peter Grznár z Krajského pami-
atkového ústavu v Trnave, skonštatoval, že ide 
o klenbovú tehlovú pivnicu, ktorá podľa zna-
čiek na tehlách a nájdeného kovania dverí bola 
zaradená do 18. storočia. Pivnica, ktorá je vo 
veľmi dobrom stave v minulosti slúžila na skla-
dovanie potravín a úrody, má rozmery 16 x 5 
m. Je popri kostole a kaštieli ďalšou historic-
kou pamiatkou našej obce a určite ju chceme 

zachovať. Na uvoľnenej ploche obec vybuduje 
parkovisko s peším prechodom cez dvor Coop 
Jednoty. Budú ho môcť využívať tak rodičia 
detí z MŠ ako aj zákazníci obchodu. V časti, 
kde bola objavená pivnica, uvažujeme nad  
oddychovou zónou s možnosťou využitia pod-
zemných priestorov pre potreby múzea, resp. 
využitia obdobného charakteru. 

Božena Krajčovičová
Foto: ZK (Viac foto nájdete na webe obce).

Búracie práce na kvetinárstve 

   Podzemné priestory pod bývalým Kvetinárstvom    Tu bude parkovisko

Je nad ľudské sily vyjadriť slovami žiaľ  
a smútok, ktorý prechováva rodina nad stra-
tou svojho blízkeho. Dva dni pred koncom 
roka 2016 sa rýchlosťou blesku začala šíriť 
smutná správa, ktorej málokto veril. Vraj 
navždy odišiel vo veku 64 rokov náš spoluob-
čan Celestín Gajarský. Celo, ako sme ho všetci 
kamarátsky volali, celý svoj život zasvätil fut-
balu. Najskôr ho aktívne hrával, neskôr pomá-
hal ako funkcionár a v poslednej dobe ako za-
nietený fanúšik. Ak mu to zdravie dovoľovalo, 
nevynechal žiadny zápas. Ten, kto ho poznal, 
vedel, že nebral si servítku pred ústa a otvorene 
skritizoval, ak sa mu niečo nepáčilo. Nevidel 
prekážku v ničom a ak si niečo zaumienil, tak 
to vo veľkej miere aj dosiahol. Príkladom toho 

je aj vznik futbalového mužstva „B“ v našej 
obci.  Stretávali sme ho denne či už v obchode, 
na pošte alebo skrátka len tak  na ulici. V mi-
nulosti bol poslancom obecného zastupiteľstva 
a svoj záujem o veci verejné prejavoval až do 
poslednej chvíle.  I keď sám mal zdravotné 
problémy, predsa sa snažil každého povzbudiť  
a utešiť. Bol silnou osobnosťou, ktorá sa žiad-
nej chorobe nepoddá. A ani sa nepoddal. So 
smrťou nerátal ani on, ani nikto blízky. Žiaľ, 
osud mu naplánoval inú trasu, po ktorej musel 
ísť. Na druhý deň v novom roku 2017 sa s Ce-
lestínom prišlo rozlúčiť množstvo ľudí, kama-
rátov, rodinných príslušníkov a spoluobčanov. 
Nech odpočíva v pokoji.

Božena Krajčovičová

Nekonečné rokovania so zástupcami bánk 
skončili vždy rozhodnutím, že umiestne-
nie bankomatu v našej obci je nerenta-
bilné, pretože v blízkosti už bankomat je  
a je umiestnený v budove spoločnosti 
JESS a.s. Ale už nikoho nezaujímalo, že 
okrem zamestnancov k nemu nemajú 
naši občania prístup. Sú aj menšie obce, 
kde bankomaty sú, a v našej nie a nie vy-
baviť. Na 27. sneme ZMO, ktorý sa konal 
v marci tohto roka medzi pozvanými zá-
stupcami bol aj zástupca Slovenskej spo-
riteľne. Počas prestávky som sa na neho 
obrátila s prosbou o riešenie a navrhla 
som, či neuvažovali o stiahnutí bankoma-
tu z lokality jadrových elektrární, kde ho  
využíva malé množstvo klientov, a u nás 
by bol prístupný 24 hodín. Bolo potreb-
né zistiť, či spoločnosť JESS a.s. nebude 
proti, a rokovania ohľadne presunu ban-
komatu môžu začať. Do uzávierky novín 
bolo dohodnuté rokovanie so zástupcami 
Slovenskej sporiteľne na 5. apríla 2017. 
Verím, že aj my budeme patriť k obciam, 
ktoré ponúkajú  aj túto službu. 

Božena Krajčovičová

Podarí sa 
nám vybaviť 
bankomat?

rozlúčili sme sa s Celestínom Gajarským

Slovenský zväz ľadového hokeja oslovil staros-
tov s ponukou realizácie malej multifunkčnej 
haly. Podmienkou je minimálny počet obyva-
teľov 5 tisíc a možnosť postaviť halu v blízkos-
ti základnej školy. SZĽH od samospráv, ktoré 
prejavia záujem o spoluprácu, požaduje, aby sa 
zaviazali k príprave pozemku o rozmere 76x56 
m a zabezpečeniu všetkých sieťových prípojok 
na jeho hranicu. Po výstavbe, ktorú bude fi-
nancovať SZĽH, ju budú taktiež prevádzkovať. 
Podanie žiadosti bolo limitované dátumom 
15.2.2017. 
Keďže my nespĺňame ani jednu z podmienok, 
zúčastnila som sa v utorok 7.2.2017 rokovania 

na SZĽH z dôvodu, že som si potrebovala ove-
riť, či sa môžeme tej súťaže zúčastniť, pretože aj 
keď nemáme pozemok pri škole, máme oveľa 
výhodnejší pozemok v priestoroch bývalých 
kasární. Počet obyvateľov sa dá dosiahnuť tým, 
že naša obec bude spádová pre školy z okolia. 
Sčítaním obyvateľov okolitých obcí sme dosi-
ahli číslo 13 tisíc.  13. februára obecné zastu-
piteľstvo schválilo podmienky požadované 
SZĽH a žiadosť bola poslaná v termíne. Teraz 
už len čakáme na vyjadrenie SZĽH. 
Do súťaže sa prihlásilo 117 miest a obcí.  
Z Trnavského okresu je to Trnava a naša obec. 

Božena Krajčovičová

Budeme mať malú multifunkčnú halu?
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Koncom roka 2016 sa začalo s dlho oča-
kávanou, ale niektorými aj zatracova-
nou rekonštrukciou hasičskej zbrojni-

ce, ktorú v elektronickej aukcii vyhrala firma 
HESTON s.r.o. Bratislava. Súťažou sa ušetrilo 
278 500 eur.  Už odstránením stropu sa zisti-
lo, že to nebude len také jednoduché, ako sa 
predpokladalo. Statik odporučil odstránenie 
celej stavby. Nakoniec bola odstránená aj zá-
kladová doska. Dôvodom bola skutočnosť, že 
šírka základových pásov bola odhadnutá na 
500 mm. Pri realizácii, po odkopaní základo-
vých konštrukcií, bola nameraná šírka pásov 
400 mm. Keďže základové pásy boli užšie ako 
bolo počítané v RP, bolo nevyhnutné jestvujú-
ce základové pásy zosilniť a to aj vzhľadom na 
nadstavbu hasičskej zbrojnice. 
Často sa ozývajú hlasy, čo vlastne hasiči chcú, 
že koľko sa dáva na hasičov a pod. Každý by si 
mal uvedomiť to, že hasičská zbrojnica nie je 
majetkom veliteľa ani nikoho z hasičského zbo-
ru, ale je majetkom obce a to sa týka aj výbavy 
hasičského zboru. Tak isto ako všetky športo-
viská, haly a kurty, nad ktorých výstavbou sa 
nikto nepozastavil ani nikto neprotestoval. 
Veľakrát sa zamýšľam nad tým, čo bolo spúšťa-
čom vyvolania nenávisti voči hasičom. Poviem 
vám, že som vďačná za to, že i napriek všetkým 
útokom na hasičov a ich rodiny s tým - ako sa 
povie - „nesekli“. Veď by sme neboli prvá obec, 
ktorá by prišla o dobrovoľných hasičov. Buďme 
radi, že ich tu máme, pretože nikdy neodmietli 
pomoc pri pohromách a najviac sa dobrovoľne 
a bez nároku na odmenu zúčastňujú na akci-

ách organizovaných obcou. Rýchlosť zásahu 
závisí aj od vybavenosti hasičského zboru. 
Čím lepšia vybavenosť, tým menej škôd. Teší 
ma, že nepatríme k tým obciam, ktoré uvažujú 
nad znovu založením dobrovoľného hasičské-
ho zboru. Niekedy v minulosti tieto hasičské 
zbory neboli  podporené a teraz, keď bola pre-
trhnutá niť tradície, sa ťažko hľadajú dobro-
voľníci. My ich máme a to dokáže oceniť iba 

ten, kto sa na nich obrátil s prosbou o pomoc. 
Najviac kuvičích hlasov vychádza z radov tých, 
ktorých dedovia, otcovia alebo blízki príbuzní 
sa hrdili titulom „dobrovoľný hasič“. Asi by zo 
svojich potomkov nemali radosť. 

Božena Krajčovičová
Foto: GN

rekonštrukcia hasičskej zbrojnice pokračuje

   Rekonštrukcia hasičskej zbrojnice -17.3.2017

ako postupujú Kopanice 

V mojom prvom volebnom období 2010 
- 2014 sa začalo s riešením Kopaníc. 
Územný plán, ktorý bol schválený 

v roku 2008, počítal s výstavbou rodinných 
domov na konci záhrad vo väčšom prípade 
vlastníkov rodinných domov z ulice Hlavná 
Jaslovce. Oproti rodinným domom bola pláno-
vaná výstavba bytových domov. Obecné zastu-
piteľstvo v roku 2012 otvorilo Územný plán a 
schválilo zmenu z bytových domov na rodinné 
domy. Územný plán bol schválený až 28.4.2014 
a nadobudol účinnosť koncom roka 2014.  Na 
základe odporučenia Komisie pre výstavbu a 
životné prostredie sa v lokalite Kopanice spra-
covávalo niekoľko návrhov rozmiestnenia ulíc.
 Jeden návrh predpokladal vybudovanie dvoch 
ulíc v záhradách. Vtedy obec zaslala vlastní-
kom listy, v ktorých požadovala vyjadrenie 
vlastníkov, či obci odpredajú pozemky za 10 €/
m2. Väčšina vlastníkov nesúhlasila s predajom 
ani s riešením viacerých ulíc v záhradách alebo 
vôbec sa nevyjadrila.

Urbanistická štúdia lokality Kopanice bola za-
daná v roku 2015. Po jej spracovaní bolo zvo-
lané stretnutie vlastníkov pozemkov, ktoré sa 
konalo v novembri 2016. 

V decembri 2016 obecné zastupiteľstvo schvá-
lilo rozpočet, ktorý predpokladá odkupovanie 
10,15 m do hĺbky pozemkov od každého vlast-
níka. 

Ako sami vieme, boli Vianoce, dovolenky a 
zima, aká tu už dlho nebola. Silné mrazy trvali 
snáď do polovice februára. Teraz je už zamera-
nie  hotové, čaká sa na overenie na katastrál-
nom úrade. Až na základe overeného geomet-
rického plánu, v ktorom bude uvedená výmera, 
ktorá je vyčlenená na odkúpenie, začneme s 
vykupovaním pozemkov. Po ich vykúpení sa 
dá spracovať projektová dokumentácia.
Všetko má svoje postupy a každá organizácia 
má na vybavenie minimálne 30 dní. To sú veci, 
ktoré sa v dnešnej prebyrokratizovanej dobe 
nedajú ovplyvniť.  

Ešte na záver by som chcela apelovať na tých, 
ktorí sa rozhodli kritizovať prácu obecného 
úradu, aby prišli na úrad a aby sa zaujímali o 
prácu zamestnancov, pretože ako sa hovorí - 
„zvonku“ to neviete posúdiť. Dvere má každý 
otvorené. 

Božena Krajčovičová

Ak v priebehu roka 2016 nadobudnete ne-
hnuteľnosť po dedičskom konaní, vzniká 
vám povinnosť podania daňového prizna-
nia na obecnom úrade v príslušnej obci, 
kde sa nehnuteľnosť nachádza. Ak vás je 
dedičov viac, buď sa dohodnete a daňové 
priznanie podá jeden, alebo si každý prizná 
svoju čiastku sám. Povinnosť vám vyplýva 
zo zákona č. 582/2004 o miestnych daniach 
a miestnom poplatku za komunálne odpa-
dy a drobné stavebné odpady a splniť si ju 
musíte do 30 dní odo dňa právoplatnosti 
osvedčenia o dedičstve.                            sm

do pozornosti dedičom 

Občania, ktorí nadobudli psa v priebehu 
roka 2016, majú povinnosť podať daňové 
priznanie na obecnom úrade v prísluš-
nej obci, v ktorej je chovaný. Priznávate 
len psa, ktorý už dovŕšil 6 mesiacov. Pri 
zaevidovaní vám obec vydá registračnú 
známku, ktorú psíkovi pripnete na obojok. 
Názov obce a evidenčné číslo vyrazené na 
registračnej známke veľmi dobre poslúžia 
pri identifikácii nájdeného psa i v prípade, 
ak dostane túlavé topánky a nájde sa v inej 
obci.                                                             sm

do pozornosti 
majiteľom psov 
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Verejné stretnutia s občanmi novej, Orechovej ulice a Šidúnok

Prvé verejné stretnutie sa konalo v sep-
tembri a bolo zamerané na celkové rie-
šenie Sídliska. Vyjadrenie tých, ktorí 

sa tohto verejného stretnutia zúčastnili, nám 
veľmi pomohlo a podľa požiadaviek sa dala 
spracovať projektová dokumentácia. Preto sme 
túto istú cestu zvolili aj pri riešení Novej, Ore-
chovej ulice a Šidúnok. Veď kto sa môže lepšie 
k pripravovanej investícii vyjadriť ako tí, ktorí 
tam dlhé roky bývajú a poznajú skutočnosti,  
o ktorých projektant ani netuší. 
Ako prvá prišla na rad Nová ulica. Projektová 
dokumentácia riešila chodník po jednej strane 

ulice a pozdĺžne parkovanie na tej istej strane. 
Samozrejme, ozvali sa nespokojní a požadovali 
chodník aj na druhej strane. Podľa požiadaviek 
sme dali spracovať PD, v ktorej sa riešili aj par-
kovacie miesta pred každým domom. 
Druhé stretnutie sa už konalo aj za účasti ob-
čanov, bývajúcich na Orechovej ulici. Najskôr 
niektorí občania Novej ulice vyjadrili svoju 
nespokojnosť s navrhovaným riešením a po-
tom po ostrejšej výmene názorov sme všetkým 
zúčastneným ukázali riešenia každému sa-
mostatne pred ich rodinnými domami. Až na 
dvoch – troch všetci súhlasili. 

Potom prišla na rad Orechová ulica. Navr-
hované riešenie bolo upravené o parkovacie 
miesta a občania v spokojnosti odišli. Firma 
ART projekt s.r.o. so sídlom v Trnave požia-
davky dopracuje a môžeme začať s odkupova-
ním pozemkov. 
Ďalšie stretnutie sa konalo s občanmi Šidúnok, 
ktorých najviac trápi kanalizácia a azbestové 
vodovodné potrubie. Na ich otázky odpovedal 
projektant pán Chmelo.  
Po Veľkej noci príde na rad stretnutie s obča-
nmi Jasloviec. 

Božena Krajčovičová

Častou témou vašich otázok najmä na začiat-
ku roka je cena tepla – u nás tzv. pary. Obec 
v zastúpení starostky bola na rokovaní s do-

dávateľmi a vzápätí sme v tomto smere zaslali 
aj list. Odpoveď Slovenských elektrární a.s. 
zverejňujem v plnom znení.                          BH   

Už odpradávna je známe, že Vianoce sú 
najkrajšie a najpokojnejšie sviatky. Neza-
budnuteľný je pohľad do prekvapených 
očiek našich detí, ktoré s veľkým očakáva-
ním rozbaľujú darčeky pod stromčekom. 
Aj naša obec sa snaží spríjemniť tieto 
chvíle vianočnou výzdobou, ktorú každo-
ročne dopĺňame.  Rodičia s deťmi často 
navštevovali betlehem, ktorému k úplnej 
dokonalosti chýbali zvieratá. Navodzujú 
atmosféru tichej noci a narodenia malé-
ho Ježiška. Somárik, vôl a ovečka vyplnili 
chýbajúce miesto pri jasličkách.
 V takejto pokojnej atmosfére vydržal bet-
lehem až do silvestrovskej noci.   Vtedy 
zvieratká zmenili stanovištia. Veriacich 
pred prvou novoročnou svätou omšou 
vítali pred vchodom do kostola. A aby to 
prešli samy, to by sa musel stať zázrak!  
Hľadali sme vinníkov, ktorí sa nakoniec 
priznali sami. Boli to viac-menej ešte 
deti. Aj keď  neprišlo k žiadnej majetkovej 
ujme, k morálnej áno. 
Všetci sme boli v rokoch tých detí a ka-
ždý sa snažil vyniknúť. Jeden v dobrom, 
iný v zlom. Možno viacerí zazlievali, že 
chlapcov nenaháňali policajti. Myslím 
si, že väčší osoh malo ich priznanie ro-
dičom. Teraz zacitujem z ospravedlnenia 
jedného z chlapcov, ktoré ma veľmi pote-
šilo:  „Pani starostka prepacte nam co 
sme spravili stym betlehemom nechceli 
sme nic poskodit ani nic sami sme zistili 
ze to bol zly vtip az rano ak sa to nena-
pravilo tak to prideme spravit je mi to 
vazne luto ked mi mama vysvetlila ze to 
sme vazne nemali robit ze to je znesva-
tenie este raz prepacte“.  
Verím, že táto nepríjemná skúsenosť 
chlapcom otvorila oči a zoberú si z toho 
poučenie, pretože svoj život majú vo svo-
jich rukách a je len na nich, kam budú 
smerovať, lebo aj jedno vybočenie môže 
mať nepriaznivý vplyv na ich život. 

Božena Krajčovičová

BEtlEhEM
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Plánovaná výmena svietidiel v časti Panské diely

Vzhľadom na nové dostupné LED tech-
nológie zrealizovala obec výmenu 
technologicky zastaraných sodíkových 

svietidiel v rôznych častiach obce. V tomto 
roku bude obec pokračovať v modernizácii ve-
rejného osvetlenia v lokalite Panské diely.
Vo všeobecnosti je treba podotknúť, že tech-
nológia LED v porovnaní s klasickou ušetrí 
približne 50 až 70% energie (pri nastavení 
automatického tlmenia v určitých skorých 
ranných hodinách aj viac)  a vykazuje tiež nie-
koľkonásobne dlhšiu životnosť. Z toho vyplý-

va aj nižšia frekvencia výmeny zdrojov svetla  
a lacnejšia údržba. Konkrétne v lokalite Panské 
diely sa nachádzajú sodíkové svietidlá, ktorých 
výbojky už majú  po dobe životnosti, preto po-
stupne odchádzajú. Ich oprava je drahá vzhľa-
dom na fakt, že okrem novej výbojky je treba 
svietidlo demontovať, rozobrať a následne zlo-
žiť. Práce si vyžadujú aj prítomnosť plošiny, čo, 
samozrejme, opäť vstupuje do celkových ná-
kladov opravy lampy. 
Nájdu sa medzi nami aj ľudia, ktorí po rokoch 
používania oranžových sodíkových lámp vní-

majú ich výmenu za biele LED lampy s roz-
pakmi, no na pouličné osvetlenie je toto svetlo 
vhodné. Zlepšuje totiž viditeľnosť, ktorá by 
mala byť hlavnou funkciou verejného osvet-
lenia. 
Okrem úspory elektrickej energie a zníženia 
nákladov na údržbu prinesie výmena svietidiel 
aj lepšiu viditeľnosť a nižší svetelný smog. Na 
rozdiel od sodíkových výbojok sa dá totiž LED 
osvetlenie lepšie smerovať a nežiari zbytočne 
smerom k oblohe. Príroda sa poteší a amatér-
ski astronómovia tiež.                                   MD

demografické údaje obce 
Jaslovské Bohunice za rok 2016

Počet obyvateľov k 31.12.2016: 2221
z toho občanov nad 15 rokov: 1787
deti do 15 rokov: 434

Deti do 14  rokov spolu: 403
- dievčatá: 47
- chlapci: 55

Dospelí od 19 rokov spolu: 1716 - z toho občania 
nad 80 rokov: 68

- ženy: 868
- muži: 848

Zmeny v stave obyvateľstva za obdobie od 1.1.2016 do 31.12.2016
Prihlásených: 94, z toho 29 detí
Odhlásených: 31, z toho 7 detí
Narodených: 28 detí – z toho 1 v Paderovciach

- chlapci   11
- dievčatá 17

Zomrelých: 14, z toho 4 v Paderovciach
- ženy: 4
- muži: 10

Priemerný vek obyvateľov je 38 rokov
Najvyšší vek obyvateľa v obci 98 rokov
Priemerný vek zomrelých je 81,5 rokov
Počet obyvateľov v porovnaní s rokom 2015:  + 77

Uzavreté manželstvá za rok 2016
Počet sobášov za rok 2016 uzavretých na území obce: 28 sobášov
 z toho občianske: 16 sobášov
           cirkevné: 12 sobášov
Počet sobášov našich občanov 18 sobášov

SM

Za posledných 6 rokov sa v našej obci na-
rodilo 160 detí. Snažíme sa im  vytvárať 
vhodné podmienky na hranie, preto sa  
v minulom roku investovalo do detských 
ihrísk, ktoré sú na Sídlisku a v parku, viac 
ako 100 tisíc eur.  Našim deťom by mohli 
tie z okolia závidieť vybavenosť ihrísk.  Je 
už len na deťoch, aby sa hrali tak, aby ne-
vznikali žiadne škody.
Hneď od začiatku niektorí rodičia po-
ukazovali na to, že na ihrisko chodia 
väčšie deti, ktorých sa tie menšie boja a 
nepustia ich na jednotlivé prvky. Ba čo 
viac, aj niektorí rodičia sa boja tým de-
ťom dohovoriť, lebo za slovník, ktorý deti 
používajú, by sa nemusel hanbiť žiadny 
chlap. Nejde len o slová.  Mnohí majú 
obavu, aby do rána nemali doškriabané 
autá, resp. rozbité okná na byte.
Jediným východiskom boli kamery. Aj 
keď si myslím, že berú ľuďom súkromie, 
v dnešnej dobe to je asi jediné riešenie.
Kedysi také „kamery“ sedávali na priedo-
mí a boli veľmi účinné. Skôr ako sme pri-
šli domov, už o všetkom rodičia vedeli a, 
samozrejme, výhovorky, že to sme neboli 
my, nepomohli. Každý sme si ten svoj 
trest museli odčiniť a odtrpieť.  Dnešné 
kamery zachytia každého a aj to, čo robí.
V marci sa začali množiť sťažnosti na 
väčšie deti, ktoré na ihrisku robia zle. Tak 
sme si pustili záznam z kamery a nestačili 
sme sa diviť. Fantázia detí nepozná hra-
nice. Na hojdačke určenej pre tri menšie 
deti sa hojdali štyria možno aj 40-kiloví 
chalani. Ak sa na nej nehojdali oni, tak 
tam vyložili popolnicu, ktorú rozhojdali 
tak, že z výšky spadla na zem. No a pre-
čo sa nevymočiť hneď na ihrisku? Alebo  
čo tam po tom, že na ihrisko je zakázané 
vodiť psov, keď ten náš sa chce spustiť na 
šmýkačke. Na ihrisko nepatria ani bicyk-
le. 
Pod ťarchou dôkazov sme si predvolali 
rodičov, aby si pozreli, čo ich deti robia  
a určite im výhovorky nepomôžu. Tak 
ako ani nám kedysi.

Božena Krajčovičová

ViEtE, čO rOBia
 VaŠE dEti?
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ako triedime odpad v našej obci ?
Už viac ako 10 rokov v našej obci orga-

nizovane triedime odpad. Aj po tak 
dlhej dobe triedime málo a väčšina 

odpadu končí v kontajneroch na komunál-
ny odpad. Jeho odvoz a skládkovanie nie je 
vôbec lacné a je hradené z obecného rozpoč-
tu, z platieb od občanov a podnikateľských 
subjektov. Na druhej strane odpad, ktorý 
sa vytriedi do kontajnerov pre triedený od-
pad, nepredstavuje pre obec ani pre občanov 
takmer žiadne náklady, keďže o financovanie 
jeho spracovania sa starajú organizácie zod-
povednosti výrobcov. 
Obec okrem kontajnerov na triedený zber 
(sklo, plasty, kovy, papier, olej) má aj vlastný 
zberný dvor a dvakrát do roka organizuje zber 
nebezpečného odpadu. Množstvo občanov si 
neuvedomuje, čo všetko sa dá vytriediť. Pre 
lepšiu orientáciu sme preto vytvorili webovú 
stránku triedime.jaslovske-bohunice.sk. Na 
stránke nájdete jednoduchou formou popísané 
návody Čo? Ako? a Kde? sa dá v rámci obce, 
resp. blízkeho okolia triediť.
Časť stránky je venovaná aj deťom a to vďaka 
Občianskemu združeniu Zámok Hlohovec, 
ktoré zrealizovalo projekt osvety o triedení pre 
deti. Pre deti pripravili kreslené video, apliká-
cie do tabletu a iné. 
Európska únia očakáva, že do roku 2020 by 
sme mali triediť 50% odpadu. Slovensko ako aj 
naša obec sú na úrovni pod 20%. Je to výrazne 
menej v porovnaní s európskymi krajinami, 
ktoré triedia viac ako 40% odpadu. 
Triedenie však nie je len o nejakých číslach 
a nariadeniach Európskej únie. Triedenie je 
hlavne o našom vzťahu k prírode a životné-

mu prostrediu. Zamyslime sa vždy, keď niečo 
vhadzujeme do komunálneho odpadu, či daný 
odpad nie je možné vytriediť a dať mu tak 
druhú šancu. Môžeme mať v tomto smere aj 
tie najlepšie zákony, vždy sa úroveň triedenia 

bude odvíjať od toho 
najpodstatnejšieho – 
človeka.

Ing. Marián Vajdečka

Počet detí v škôlke je obmedzený zákonom. 
V našej škôlke môže byť umiestnených na 
štyri triedy maximálne 95 detí. Stav je napl-
nený. Chýba miesto pre dve deti, ktoré dovŕ-
šia vek 3 roky v apríli 2017. 
Mrzí ma to o to viac, že jedným z tých neu-
miestnených detí je brat dieťaťa, ktoré z rov-
nakej príčiny nebolo umiestnené v MŠ pred 
niekoľkými rokmi. Poradovník sa robil v apríli 
– máji minulého roka a deti boli zapisované 
podľa dátumu narodenia. 
Viem, že mnohí poukazujú na to, že škôlku 
navštevujú aj deti, ktorých mamičky sú na ma-
terskej dovolenke. Pri zápise väčšina mamičiek 
uviedla, že po dovŕšení troch rokov dieťaťa ide 
do práce. Deti do troch rokov sa do škôlky ne-
majú šancu dostať, pretože tieto sa posudzujú 
za dve. 
Podľa zákona sa ani deti mamičiek, ktoré sú na 
materskej, nemôžu vylúčiť, lebo by boli diskri-
minované. 
Do škôlky chodí niekoľko detí, ktoré už majú 
školský vek, ale rodičia ich do školy nedali. Ak 
by boli išli do školy všetky deti, tento problém 
by sme nemali. 

Hľadala som riešenie, a preto som si na Mini-
sterstve školstva, vedy, výskumu a športu SR 
dohola stretnutie za účelom vybavenia výnim-
ky, samozrejme v súlade so zákonom. Podľa 
vyjadrenia zodpovedných by sa  jedno riešenie 
našlo, ale iba v prípade, že niektoré dieťa dlh-
šiu dobu nebude chodiť do škôlky.  Počas tejto 
doby by rodičia požiadali o prerušenie návšte-
vy MŠ svojho dieťaťa a za tú dobu by bolo pri-
jaté iné dieťa. Dieťa, ktoré by malo prerušenú 
návštevu MŠ o svoje miesto v škôlke nepríde. 
Materskú školu obec nadstavovala v roku 2013 
z vlastných prostriedkov. Bola to prestavba 
na poslednú chvíľu, ak by sa tak nestalo, tak  
v dnešnej dobe nemáme neumiestnené dve 
deti, ale minimálne 20. 
Ešte by som rada apelovala na rodičov, ktorí sa 
rozhodli, že v mesiaci máj a jún deti do škôl-
ky nedajú, aby toto oznámili včas vedeniu MŠ, 
ktoré na uvoľnené miesto môže posunúť deti, 
ktoré neboli umiestnené. Pomôžu tak rodi-
nám, ktorých sa to týka. Rodičia sa nemusia 
báť, že by týmto prišlo dieťa o miesto v škôlke.

Božena Krajčovičová

Škôlka bola nadstavená na poslednú chvíľu

Stĺpiky popri ceste majú označovať 
jej krajnice, vymedzujú priestor, v 
ktorom má vodič udržať auto. Ne-

majú za úlohu udržať autá na ceste. Tú 
prvú funkciu plnia alebo skorej plnili 
aj tie popri našom vonkajšom okruhu. 
Niekto ale nie je stotožnený s touto ich 
funkciou. Chvíľu bol v tomto smere po-
koj. V sobotu 11.3. opäť ale niekto uznal 
za vhodné, že budú svoju funkciu lepšie 
plniť vyhádzané v priekope a na vedľaj-
ších pozemkoch. Cesta je frekventova-
ná, pohybuje sa tu aj dosť ľudí, opäť nik 
nič nevidel. No už je počuť, ako sa obec 
nestará. Paradox. Chceme, aby sme všet-
ko mali, ale nevážime si to, čo máme. 
Budujeme, aby sme to zničili. A možno 
najhoršie na tom je, že pravdepodobne to 
robia deti.

BH 

VyhÁdZané 
ZnačEniE
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Parkovanie – veľký problém
Nemalé finančné prostriedky sa vynakladajú 
v obci na zeleň. I keď len na takú drobnejšiu. 
Veľké stromy asi vyšli z módy. Nielenže sa veľ-
mi nevysádzajú, ale sa aj systematicky vyru-
bujú. Dôvod na to sa vždy nájde.  Ale aj keď 
sa niečo vysadí, tým sa to nekončí. Je potrebná  
starostlivosť, to sú ďalšie náklady. Na druhej 
strane ale niektorí nemajú problém parkovať 
na trávniku, len aby boli čo najbližšie k vcho-
dovým dverám. Je to tak v celej obci. Na Síd-
lisku je to ale vypuklý problém. Malá plocha, 
veľa ľudí, veľa áut. Veľká pohodlnosť. Niekto 
nemá problém zaparkovať priamo pri dverách, 
na ktorých je oznam o tom, aby sa parkovalo 
len na vyhradených parkoviskách. Ale parku-
je sa aj na trávniku. Na Sídlisku však nemáme 
možnosť zaparkovať na verejnom priestran-
stve, otvoriť bránu a vojsť do upravenej zele-
nej záhrady. Musíme kľučkovať pomedzi autá  
a pozerať sa na trávu, ktorá sa mení na prach  
a keď zaprší, tak na blato. Možno tu pomô-
že len osadenie stĺpikov zabraňujúcich vjazd  
a viac sa pozrieť na tých, čo parkujú na tráve.   

BH
Foto: BH

Doba ide dopredu. Aj v komunikácii čo-
raz viac využívame mail. Za minulý rok 
obec neposlala ani jeden fax, dostala fa-
xom možno dve správy. Preto sme v toto 
roku pristúpili k jeho zrušeniu. Zrušené 
číslo 033/ 557 10 24 má teraz oddelenie 
kultúry.

BH

Zrušili sme faxKomu zbierame šatstvo?
„Nešťastie ma naučilo poskytnúť pomoc ne-
šťastným,“ povedal Publius Vegilius Maro 
už v dobách neskorej antiky. Odpradávna 
potreboval človek pomoc od človeka. Je úžas-
né, že je takýchto ľudí stále na svete dosť. Aj  
v našej obci. 
Každý rok sa ako obec zapájame dvakrát ročne 
do charitatívnej zbierky  šatstva pre Sociálne 
družstvo Diakonie Broumov (ČR), a to jarnou 
a jesennou zbierkou.
Zbiera sa zimné i letné šatstvo dámske, pánske 
a detské, deky, paplóny, obuv, kabelky, školské 
potreby, domáce potreby a kuchynský riad, 
drobné elektrospotrebiče. Po zozbierané veci 
na Slovensko jazdí kamión z Diakonie. Podľa 

štatistiky za rok 2016 sme ako obec odovzda-
li  charite až 3,2 tony textilu. Všetky tieto veci 
sa v sociálnom družstve ďalej triedia a podľa 
potreby sa posielajú do štátov, ktoré o takúto 
pomoc požiadajú. Podľa slov samotnej riadi-
teľky už posielali pomoc do krajín tretieho sve-
ta - Afriky, ale aj do Maďarska,  na Slovensko. 
Poskytujú pomoc aj zvieracím útulkom, ľuďom  
v núdzi,  pri živelných katastrofách a podobne. 
Touto cestou úprimne ďakujeme všetkým dar-
com, ktorí sa zapojili a zapájajú do tejto zmys-
luplnej pomoci a darujú nepotrebné veci núd-
znym. Vďaka!

MR

Prenájom mimo vykurovacieho obdobia občania J. Bohuníc cudzí
Sála KD – krátkodobý prenájom (do 4 hodín) 50 € 80 €
Klubovňa – krátkodobý prenájom (do 4 hodín) 40 € 70 €
Sála KD – dlhodobý prenájom (od 5 hodín) 150 € 200 €
Klubovňa – dlhodobý prenájom (od 5 hodín) 120 € 150 €
Prenájom vo vykurovacom období
Sála KD – krátkodobý prenájom (do 4 hodín) 60 € 90 €
Klubovňa – krátkodobý prenájom (do 4 hodín) 50 € 80 €
Sála KD – dlhodobý prenájom (od 5 hodín) 170 € 220 €
Klubovňa – dlhodobý prenájom (od 5 hodín 120€ 170 €

Zapožičanie obrusov      1,20 € /ks

Cenník Prenájmu Kultúrneho domu Paderovce

Pribudli 
ďalšie fotky

Na našej webovej stránke je vo fotogalé-
riách sekcia s názvom Historické pohľa-
dy na obec. Vložili sme tam ďalšie nové 
fotky do záložky Ulice (sú až na konci).
http://www.jaslovske-bohunice.sk/zivot-
-v-obci/galeria/fotogaleria/historicke-po-
hlady-na-obec/. 

BH

Obec už od decembra minulého roku 
prešla na novú doménu jaslovske-bo-
hunice.sk. To znamená, že webová strán-
ka aj mailové adresy sú síce pôvodné, 
ale medzi jaslovske a bohunice pribudla 
pomlčka. Opätovne vás na to upozorňu-
jeme. Stará doména jaslovskebohunice.
sk bude vypnutá a teda sa stane nefunkč-
nou.

BH

nová doména
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Kedy vo Vás skrsla myšlienka podstat-
ným spôsobom zmeniť svoj život a stať 
sa kňazom?

Tak žartovne hovorím, že 5 rokov pred mo-
jím narodením, keď moja mama čakala dieťa 
a chcela, aby sa jej narodil chlapček. Sľúbila P. 
Bohu, že ak sa narodí, dá  ho vyštudovať aj za 
kňaza. Narodila sa sestra, ktorá neskôr vstúpila 
do kláštora. Ja som od malička pociťoval túžbu 
byť kňazom. Samozrejme, keď som bol starší, 
tak som pozeral na seba trochu inak. Po gym-
náziu som si chcel nechať ešte čas na rozmys-
lenie, a tak som nastúpil do pečivární v Seredi 
na 1 rok ako robotník. Bola to dobrá skúsenosť 
života, ktorú neľutujem.

Stať sa kňazom nie je povolanie, je to posla-
nie. Čo Vás na tom najviac oslovilo?
Áno, je to zvláštne poslanie, ale zároveň aj po-
volanie v pravom slova zmysle. Každý kňaz 
musí „počuť“ toto volanie do Pánovej vinice. 
Bez tohto volania by som sa bál byť kňazom. 
Ono mi dáva určitú istotu, že Boh stojí za 
mnou, že mu môžem dôverovať.

Mali ste niekedy chvíle, keď ste svoje rozhod-
nutie oľutovali?
No znechutený som bol veľakrát. Myslím, že to 
pociťuje z času na čas každý človek. Ale nikdy 
som neľutoval, že som kňaz.

Kňaz musí ísť tam, kde ho jeho nadriadení 
pošlú. Je pre Vás ťažké meniť neustále prostre-
die?

Prekladačky sú dvojsečné. Niekedy sa tešíte, 
lebo máte zlé prostredie, faru alebo ľudí, ktorí 
vás neprijali. Inokedy je vám ľúto, že ste niečo 
rozbehli, získali spolupracovníkov a musíte ísť 
inde, kde niekedy začínate skoro od nuly.

Keď nás niečo ťaží, stačí sa vyrozprávať, zdô-
veriť sa niekomu. Vy si v tomto smere toho vy-
počujete dosť. Nemôžete ale o tom ďalej roz-
právať, aby ste si aj Vy uľavili. Ako sa s tým 
vyrovnávate?
Niektoré spovede či rozhovory treba jednodu-
cho hodiť za hlavu. Keď mám toho veľa, tak si 
to aj tak nepamätám. Ale sú problémy, ktoré 
človek nosí v sebe. Musím ich vtedy odovzdá-
vať v modlitbe Bohu.

Zobrali ste si na faru ľudí, ktorí sú bez domo-
va alebo majú problémy začleniť sa do spoloč-
nosti. Čo Vás k tomu viedlo?
Každý človek bude súdený podľa toho, koľko 
lásky rozdal hladným, smädným, pocestným, 
chorým. A to títo ľudia sú. Hnevá ma, ako tím 
ľudí zachraňuje zvieratko v ohrození a pritom 
si nevšímajú ľudí na ulici. Zaiste sú takí, ktorí si 
to vybrali, ale mnohí z nich potrebujú pomoc. 
Ak je niekto bez bývania, ťažko sa zamestná a 
tým sa dostáva do kolotoča, kedy si nevie po-
môcť. Útulok je preto len prechodné bývanie 
na rozbeh.

Je viac takých, ktorí si to spôsobili sami?
Mnohí si to zapríčinili sami, iní boli dotlačení 
prostredím. Ale môžeme povedať, že mnohí 

si to uvedomujú a radi by vrátili čas, ale už to 
nejde. A to je pre nich odrazový mostík. Uve-
domiť si chybu a nezopakovať ju. A tak sa točia 
v jednom kolotoči.

Priznávajú si svoje chyby? Ako prijímajú Vašu 
pomoc?
No sú aj takí, čo si to veľmi nevážia a majú ná-
roky. Ale väčšina je vďačná. Niekedy sa pýtajú, 
prečo to pre mňa robíte? Večer, keď sa modlí-
me, tak vedia pekne poďakovať za jedlo a teplo. 
A to človeka poteší.

Snažia sa títo ľudia aktívne riešiť svoju situá-
ciu a vrátiť sa späť do života?
Ako som spomínal, niektorí sú bez vízie do-
predu. Pomáhame im vybaviť sociálne dávky, 
lekárov a potom nejaké zariadenie, kde by 
mohli bývať. Ak sú zdraví, tak im pomáhame 
osamostatniť sa alebo navrátiť sa k rodine.

Obrátili ste sa v tejto veci  aj na obecné za-
stupiteľstvo, ktoré Vás nepodporilo. Sklamalo 
Vás ich rozhodnutie?
O biednych sa starám preto, že sa viem vcí-
tiť do ich role. A to isté platí aj o iných. Teda 
viem pochopiť obavy obecného zastupiteľstva. 
Verím, že ich obavy boli a sú zbytočné, aj keď 
sa človek nedokáže niekedy zaručiť ani za seba. 
Pre mňa bolo uspokojujúce, že priamo bol pro-
ti tomuto zariadeniu iba 1. Verím, že keby im 
títo ľudia rozpovedali svoje príbehy, zmenili 
by svoj názor. A hlavne, keď ich spoznáte ako 
dobrosrdečných ľudí.

Moja vízia je vytvoriť z farnosti rodinu
Posledné noviny ešte voňajú tlačiarenskou farbou a ja už v duchu hľadám témy a ľudí na rozhovor. To je to najťažšie. 
Potom to už ide skoro „samo“. V čase „hľadania“ prišiel na obecný úrad náš pán farár Mgr. Marián Vivodík.  A vo 
mne začala hlodať myšlienka na rozhovor s ním. I keď s obavou, lebo v tomto smere nie som veľmi „podkutá“, som 
ho oslovila a on súhlasil. V rozhovore sa prejavila jeho skromnosť a láska k ľuďom, nezištnosť, ale aj pokora. Jeho 
odpovede sú posolstvom pre všetkých - veriacich aj neveriacich.     

   Mgr. Marián Vivodík

    V Levoči
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Myslíte si, že by v tomto smere mal vyvinúť 
väčšiu snahu aj štát?
Myslím, že štát v tomto zlyhal. Bohužiaľ, on 
vyrába ľudí bez domova. Dovoľuje im zadĺžiť 
sa, hoci vie, že to nedokážu splatiť. Jeden mi 
hovoril, že exekútori mu vzali časť z výplaty, 
agentúra mu strhla za bývanie a jemu zostali 
na účte nejaké centy. Tým mu naznačili, radšej 
nerob... Nie je tu systém, ktorý by chcel pomá-
hať. VÚC nám prikázala mať 4 zamestnancov, 
ale nakoľko máme kapacitu 10 ľudí, tak nám 
finančne nezaplatia ani tých troch zamestnan-
cov.

Žijeme v rušnej dobe, keď Európu zaplavujú 
utečenci. Je možné spolužitie tak rozdielnych 
náboženstiev vedľa seba bez toho, aby chcelo 
byť jedno dominantné?
Aj ľudia v útulku sa musia prispôsobiť našim 
požiadavkám. Každý človek má slobodnú 
vôľu. Ak niekto nerešpektuje naše pravidlá, 
tak ho vylúčime. Myslím, že toto pravidlo by 
malo platiť aj pri utečencoch. Bolo zaujímavé, 
keď prišli niektorí ľudia bez domova do Gab-
číkova, kde je utečenecký tábor a dožadovali 
sa ubytovania, akú odozvu dostali. .. Myslím, 
že  keďže pre túto krajinu predsa len niečo 
urobili na rozdiel od utečencov, postoj našej 
krajiny mal byť ústretový. Aj tu by malo pla-
tiť, že košeľa je bližšie než kabát. Samozrejme, 
som za pomoc ľuďom, ktorí o to žiadajú a sú 
ochotní sa podriadiť našim pravidlám.

Čo sa Vám najviac páči na Vašom súčasnom 
živote?
Poslanie pomáhať iným. A tým myslím všet-
kých ľudí. Tiež je pekné, keď si uvedomím 
vznešenosť povolania a moc byť Božím dieťa-
ťom.

Bez čoho by ste sa zaobišli?
No fara by mohla byť aj menšia :))

Čo by ste chceli ešte dosiahnuť?
Moja vízia je vytvoriť z farnosti rodinu, ktorá 
sa spolu teší i trápi. Mať pocit, že sme tu jeden 
pre druhého. Že trápenie iných je i mojím trá-
pením a že vy nenecháte ani moje starosti bez 
povšimnutia. I ja potrebujem cítiť vašu pod-
poru v mnohých veciach ako i vo veci útulku. 
Veď Pán Ježiš povedal : „Čo ste urobili jedné-
mu z mojich maličkých, mne ste to urobili.“ 

Akej ľudskej vlastnosti sa najviac bojíte?
Pýchy a neúprimnosti. Týmto sa chcem tiež 
poďakovať ľuďom, ktorí píšu anonymy na ad-
resu kňazov i na adresu niektorých farníkov, 
a poprosiť ich možno o prehodnotenie lepšej 
komunikácie medzi nami, možno medzi štyr-
mi očami alebo aj vo väčšej spoločnosti.  
Som kňaz a nemám čo skrývať. Čo robím, 
robím pre vás a pre Pána Ježiša ako najlepšie 
viem a vždy sa snažím plniť predovšetkým 
Božiu vôľu. A náš útulok je jedna z nich. Raz 
sa aj ja postavím pred Božiu tvár a budem sa 
zodpovedať, ako som sa rozhodoval.

A jedna taká možno provokatívna otázka 
na koniec. Prečo je spoločnosť plná násilia, 
klamstva, podvodov a iných neduhov, keď sa 
hlásime medzi kresťanské štáty? Nemyslíte si, 
že keby sa aspoň polovica tých, čo sa hlásia k 
viere,  podľa toho aj správala, tak by na svete 
bolo lepšie?
Pán Ježiš povedal zlaté pravidlo: „Čo chceš, aby 
ľudia robili tebe, to rob aj ty iným.“ A myslím, 

že pod toto pravidlo sa v pokoji podpíše aj ate-
ista. Je to na slobodnej vôli každého z nás. Boh 
nás bude súdiť podľa skutkov lásky. Zanechal 
nám príklad, aby sme kráčali v jeho šľapajach.

BH
Foto poskytol Marián Vivodík. 

   Na vojne - prvý zľava v dolnom rade

   Banská Štiavnica
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Prišli malí koledníci

Na obecný úrad zavítala milá a malá návšteva – trieda pred-
školákov  z materskej školy. Detičky všetkým tetám, ujom a 
starostke obce krásne zaspievali a zarecitovali vianočné koledy 
a piesne. Samozrejme sme ich odmenili potleskom a starostka 
aj čokoládovým vajíčkom s prekvapením.

M.R. 
Foto: M.R.

Snehuliak sa nepostavil, na sneh sa išlo s lopatkami
Stavanie snehuliaka sa po minulé roky osved-
čilo. Tento rok sa mal na starostkin podnet 
postaviť pri Ekodvore, aby pekne „zdravil“ na 
otvorenom priestranstve medzi Jaslovskými 
Bohunicami a miestnou časťou Paderovce. 
Keď ale nastal deň D, napriek mrazu a dostat-

ku bielej prikrývky sa  stavať bieleho kamaráta 
nepodarilo, nakoľko bol sneh veľmi tvrdý. Na-
šťastie, prítomné deti to neodradilo a vyšantili 
sa po svojom. Kto na boboch, klzákoch alebo s 
lopatkami stavali snežný hrad – poslúžil na to 
kopec snehu priamo v areáli Ekodvora.

Deti i dospelí síce poriadne vymrzli vďaka ce-
lodennému mrazu, ale určite im ako odmena 
dobre padlo teplé občerstvenie v spoločenskej 
miestnosti.

text a foto: M.R.
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Opäť ne-
sklamal. Ples hýril priam maj-

strovsky zhotovenými maskami a stále novými 
nápadmi. Detí sa zúčastnilo vyše sto a všetky 
boli v krásnych maskách. Po úvodných slovách 
Šašky dostala priestor klasická promenáda 
masiek. Po nej nasledovalo pútavé divadielko 
Pedagogickej a sociálnej akadémie blahosla-
venej Laury v Trnave pod názvom „Pod hrí-
bikom“. Deti si aj zasúťažili a čas sa prehupol 
do najočakávanejšej časti - vyhodnotenie naj-, 
naj- masiek. Porota zložená zo zástupcov pe-
dagógov a člena Komisie pre kultúru a šport 
to mala naozaj ťažké, ale nakoniec padli vý-
sledky a z pripravených cien sa napokon tešilo 
33 vyhodnotených masiek. Udelili sa dve ceny 
poroty a jedna cena útechy. Prvú cenu získal 
sladký „Stánok s perníkmi“ - Sárka Podmako-
vá, po druhú cenu si priplával „Pirát s loďou“ 
- Lukáško Krajčovič a tretiu cenu získala pek-
ná „Ježibaba v perníkovej chalúpke“ - Emka 
Áčová. Potom prišla na rad tombola a nako-
niec voľná zábava. Ešte raz sa chceme poďako-
vať všetkých sponzorom, ktorí či už vecnými 
darmi alebo finančným príspevkom prispeli k 
priebehu samotného plesu: Pizza u Sekerovcov 
Jaslovské Bohunice, Ekolas s.r.o. Paderovce, 
Poľnohospodárske družstvo podielnikov Ra-
došovce-Paderovce, Javys a.s. Bratislava, Euro 
Pumps Tech s.r.o. Jaslovské Bohunice, CHVB 

spol. s r.o. Jaslovské Bohunice, Cestné stavby 
s.r.o. Trnava, A „5“ Atelier Trnava, Vladimír 
Vešic Paderovce, Peter Vaško Brestovany, FCC 
s.r.o. Trnava, Ekop s.r.o, Kátlovce, Junastav 
s.r.o. Špačince, Relax & Spa Trnava, Vilma Ja-
novičová Potraviny Jaslovské Bohunice. 
Ďakujeme  mladým animátorom za pomoc a 
budeme sa tešiť na ďalší zaujímavý maškarný 
ples v roku 2018.

M.R.
Foto: M.R., Z. Michalcová

Pestrý a nápaditý 
detský maškarný ples



„Zaseky zme hu pochovaly...
Pozor, nejedná sa o žádnu osobu, any zvýratko. To 
zme pochovaly basu. V nedzelu pret Popolečnú stre-
du to začalo. V Paderovcách pret kulturákom skoro 
ot obeda vyhrávala kapela. Z vynoveného kultúrne-
ho domu sa po celej opci tahala fajnová vóna zabí-
jačkových dobrót. Šak na kar tehoto pohrebu padly 
za obet až try prasatá. Našlo by sa aj vác svín na 
likvidáciju, ale to je inačá téma. O péci to vypuk-
lo. Pret preplnenú sálu nastúpily členové súboru 
Blavanka ze svojím dvojhodzinovým programom. 
No mosím povedat, že som vidzela už moc takýchto 
programov, ale tento bol úžasný a jedinečný. Vese-
lé pesnyčky, tance, scénky lahodzily oku aj srcu. Ale 
ket na mólo nastúpyly modelky na módnu prehlát-
ku, celá sála burácala smýchom. Kočky vyluftovaly 
kasne, almary a vyrychtuvaly sa jak sa patrý. Róby 
aj z minulého storóčá, širáky, dekolty, na krku perly. 
Ket sa do šteklov nemescily, obuly si papuče, alebo im 
lodyčky zežral pes? Mna posadzily do poroty, ale som 
bola velice hendykepuvaná. Vyfasuvala som tušku, 
kerá nescela písat. Zachrányl ma kameraman, kerý 
my požičal svoju. Aj ket nám tékly slzy ot smýchu 
a moc zme nevidzeli, hodnocily zme podla najlep-
šého vedomá a svedomá, celkom regulérne. A preto 
vyhrála moja favoritka. Napríklad Kleopatra svojím 
zlatým aufitom bola neprehlédnutelná. Jej róba až 

vypaluvala oči, tak sa leskla. Šecky boly sto-bodo-
vé, jak profíčky. Andreja Verešová sa móže obávat 
o svoj flek. Any chlapy sa nedaly zahambyt. Ket do-
plávaly na javiščo v baletných kostýmoch, to zme 
sa už zvýjaly ot smýchu. Krásne urascené labude 
nám predvédly ukážku z baletu Labudje jazero. Per-
fektne sa ujaly svojej úlohy. Tancuvaly oduševnene  
a ladne. Za jejich výkon by sa nemosely hambyt 
any bvaletáci z národného dzivadla. A tý mosá byt  
v strehu, lebo tu im roste silná konkurencija. Po tem-
to úchvatném programe nastúpil už smútečný akt 
pochovávaný basy. Plačky naplakaly plné šnuptychle, 
„farárko“ povýšil myništranta na kapitána. Odznely 
modlitby za lepšú prítomnost aj budúcnost. Aj ket si 
náš obradník trochu vác „uhol“, posvacil basu, ale 
kadydelnicu sa mu na prvý ráz zapálit nepodarylo, 
ony mu totyž potstrčily mokré sirky, no nakonec to 
zvládol. A tá chudera basa sa brányla, vyšmekla sa  
z oprát, ale aj tak sa hu podarylo pochovat. Za po-
moci smrtáka to realizuvaly. Takto smutno skončil 
veselý program. Na to nastúpila kapela a šišky. Tá 
nás rozveselila. Trochu sa tancuvalo trochu aj spíva-
lo. Našól sa aj jeden odvážlivec, kerý uchycil kapele 
mikrofón a snažil sa spívat. Takto sa skončilo neza-
budnutelné fašangové posedzený pot taktovku a v 
réžiji našej folklórnej skupiny. Tak teda Blavančatá, 
to sa Vám krásne podarilo. Len tak dál a výš!

                                                      J.B. z J.B. 

Tuto nám nedali, tuto nám dajú,
tu koňa zabili, tu rebrá majú.

Fašang  vo 
vynovenom 
šate
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Koňa sme síce nezabili, ale fašang sme ukonči-
li, ako sa patrí. Obec naplánovala na poslednú 
nedeľu pred popolcovou stredou nielen Pocho-
vávanie basy, ale aj ochutnávku zabíjačkových 
špecialít. Tím naslovovzatých odborníkov - mä-
siarov s pomocníkmi už od piatka porciovali 
prasa, varili, piekli a kuchtili, aby na nedeľnú 
akciu boli výrobky pripravené. Tento rok sa po 
prvýkrát  toto všetko realizovalo vo vynovených 
priestoroch Kultúrneho domu v miestnej časti 
Paderovce a pre občanov bola zabezpečená au-
tobusová doprava. V popoludňajších hodinách 
mohli občania ochutnať a aj si zakúpiť  kapust-
nicu, jaterničky, krvavničky, kašu a tlačenku pri 
dychovej hudbe Malokarpatskej kapely. Nálada 
bola veselá a preniesla sa aj do sály, kde FSsk 
Blavanka so svojím skutočne vynikajúcim pro-
gramom pochovala basu. V pestrej  ponuke sme 
mohli vidieť – módnu prehládku aj s porotu, 
schódzu dóchotcóv, malého Mirka, ale snáď 
najväčšími hviezdami boli mužské baletky v La-
buťom jazere, ktoré si obecenstvo vypýtalo ešte 
raz na javisko. Členovia FSsk Blavanka za svoj 
vyšperkovaný program boli zaslúžene odmenení 
potleskom standing ovation. Basa je už pochova-
ná, aby nasledujúcich 40 dní odpočívala. 
Na záver veľké poďakovanie patrí tímu kuchyne, 
majstrom, pomocníčkam, Blavanke a všetkým, 
ktorí ste prišli stráviť príjemnú a veselú nedeľu. 

M.R.
Foto: M.R., Z. Michalcová  
(Viac foto na webe obce.)

Tuto nám nedali, tuto nám dajú,
tu koňa zabili, tu rebrá majú.
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Každý darca krvi je hrdinom 

a obec si týchto hrdinov váži aj každoročne 
oceňuje. V piatok 16. decembra  sme v obrad-
nej sieni privítali 15 našich občanov, ktorí bez-
príspevkovo darovali krv. Po úvodných slovách 
starostka obce predniesla slávnostný príhovor, 
v ktorom vyzdvihla nutnosť a vážnosť darova-
nia tejto vzácnej tekutiny,  a zaželala všetkým 

pevné zdravie a chuť pokračovať. 
Darcovia, ktorí dosiahli Zlatú Janského plake-
tu a obec im odovzdala Cenu starostky obce, 
sú: Stanislav Kotásek, Miroslav Čeliga, Vladi-
mír Polakovič, Peter Adamíček. 
Striebornú Janského plaketu a pamätný list 
prijali : Vladimír Švec, Karol Matovič, Marek 

Heteš, Viliam Kotásek a darcovia, ktorí získali 
Bronzovú Janského plaketu a pamätný list: Ing. 
Jozef Sýkora, Mgr. Michal Schmidt, Bc. Filip 
Hanák, Peter Hanák, Martina Zvalová, Renáta 
Havrlent Lecová a Marek Čeliga. 

M.R.
Foto: MR

    Darcovia krvi so starostkou 

Gratulovali sme nášmu rodákovi k 103. narodeninám

Hoci oneskorene, ale pricestovali sme 
do Trnavy navštíviť nášho význam-
ného rodáka, veľkého športovca a 

pedagóga, pána Jozefa Lukoviča, ktorý sa 
ešte v novembri 2016 dožil vzácnych 103 
rokov. Jeho dcéra, pani Silvia, ktorá sa oňho 
stará, nás – kultúrničky a starostku - usadi-
la v obývačke a šla po oslávenca. Kto by ale 
čakal, že do izby vstúpi vetchý starček, nedo-
čkal by sa. Vo dverách sa zjavil usmievavý, prí-
jemný pán, ktorý nás privítal a tešil sa návšteve 
z rodných Jaslovských Bohuníc. Srdečne sme 
mu zablahoželali aj k jeho čerstvým meninám 

a rozprúdil sa rozhovor plný spomienok. Je 
neuveriteľné, koľko udalostí si pamätal pán 
Lukovič.
Spomínal, ako ešte mladí chlapci po omši v 
kostole v Bohuniciach si sadli ku kaplnke a 
tam založili volejbalový klub. Mladučký Jožko 
doma vytiahol kravy, pooral kúsok zeme a pľac 
na volejbal bol pripravený. Šport mal v krvi, 
stál aj pri zrode ďalších klubov i tanečného sú-
boru Pedagóg. 
Pani Silvia oprášila staré fotografie, pospomí-
nala si aj ona na prázdniny v našej obci. Babky 
sediace na priedomí, malá Silvuška,  ktorá im 
recitovala: „...mravce v horách, to sú chlapi, 
stavali si mrakodrapy.....“ 
Bola to krásna doba, ale tú dobu robili ľudia. 
Pán Lukovič nám na záver našej návštevy polo-
žil otázku, či uhádneme, aký má ešte nesplnený 
sen. Prezradil nám ho – postaviť krížovú ces-
tu okolo kostola sv. Michala. Starostka uistila 
pána Lukoviča, že krížovú cestu máme a po 
dohode s naším pánom farárom sa koná od 
jedného kostola k druhému. Pomaly sa blížil 
čas odchodu a hoci náš milý hostiteľ žartovne 
požiadal dcéru, či by nám niečo nenaliala, aby 
nás prešla myšlienka na odchod, museli sme sa 
rozlúčiť. 
Vezúc sa napäť, v myšlienkach nám doznie-

vali dojmy z blízkosti tohto vzácneho človeka, 
ktorý prežil pestré detstvo, bojoval vo vojne, 
športoval a vyučoval, vychoval tri deti. Koľko 
spomienok, udalostí a zážitkov - či už radost-
ných alebo ťažkých a smutných - je v jednom 
103-ročnom človeku? Veľa. A my sme boli po-
ctené, že sme mohli s ním posedieť. 
Prajeme mu aj celej jeho rodine veľa zdravia, 
šťastia a síl do ďalších rokov. 
P.S. Pán Lukovič navštívil našu obec v roku 
2013 pri oslavách 900. výročia našej obce, kde 
sme pozvali významných rodákov na slávnost-
né posedenie. V tom roku slávil okrúhlych 100 
rokov.

M.R., Foto: MR

    Jozef Lukovič so starostkou obce

    Jozef ako mladý dôstojník s prideleným   
   vojnovým koňom
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Vďaka modernej medicíne sa predlžu-
je fyzický vek seniorov, v dôsledku 
čoho sa zvyšuje dopyt  po poskyto-

vaných sociálnych službách  v zariadeniach 
sociálnych služieb pre klientov  odkázaných 
na pomoc inej osoby.  V ZpS Bohunka sa sta-
ráme nielen o fyzické potreby klientov, ale aj 
o zmysluplné vypĺňanie ich voľného času, a 
keďže človek je tvor spoločenský aj, pokiaľ je 
to možné, o ich sociálne potreby.
Fašiang sme si spestrili fašiangovým posede-
ním s vlastnoručne vyrobenými škraboškami. 
Bohunka rozvoniavala čerstvo vysmaženými 
šiškami vďaka pani Vilme Jančovičovej – Vila  
Potraviny, ktorá nám  nezištne poskytla potra-
viny.  Miesenie, vykrajovanie a vypekanie sa 
znovu stalo realitou pre naše klientky.  Popri-
tom sa celou Bohunkou niesol spev s harmoni-
károm Ľubošom. 
Ako dni plynú, od sporáka sme si pri príleži-
tosti MDŽ sadli k šijaciemu stroju. Vďaka našej  
pani riaditeľke, ktorá preukázala svoje krajčír-
ske zručnosti, vynikla šikovnosť a nápaditosť 
našich obyvateliek pri šití srdiečok – a že teda 
sú šikovné tie naše ženy.
Ani iné dni sme nezaháľali.  Predpestovali  sme 
si planty rajčín, papriky a šalátu tak, ako by  to 
robili aj doma.
Stuhnuté chrbty nám po toľkej práci pomáha 

rozcvičiť naša fyzioterapeutka  Mgr. Ivetka  
Krajčovičová. Roky pribúdajú, starne i telo a 
bežné denné aktivity sa postupne stávajú pre 
klientov náročnejšie. Svaly ochabujú a strá-
cajú svoju silu a prejavuje sa to i na chôdzi i 
na sebestačnosti našich klientov. Od februára 
nám 2x týždenne poskytuje názorné skupi-
nové i individuálne cvičenia, ktoré slúžia ako 
prevencia špecifických ochorení, súvisiacich 
s procesom starnutia. Táto služba je klientmi 
veľmi oceňovaná  a pozitívne  výsledky cvičení 
sú pozorovateľné na zvýšenej sebestačnosti  a 
pohyblivosti klientov.
„Ľahšie nesie bremeno staroby ten, kto cíti 
úctu a lásku od mladých,“ v takomto duchu sa 
nieslo stretnutie so žiačkami základnej školy v 
Bohunke pri príležitosti mesiaca marec – me-
siaca knihy. Striedavé čítanie knihy mladými 
dievčatami a našimi klientkami bolo prínosom 
pre obe strany – poučné i zábavné.
No a naši chutní, malí škôlkari svojím herec-
kým umením rozosmiali a potešili tak, ako to 
dokážu len deti. Veľmi si ceníme spoluprácu s 
vedením ZŠ s MŠ. Stretanie detí, mladých a se-
niorov je prospešné pre všetkých. Jedných for-
muje a druhým pomáha niesť ťarchu staroby.  

Mgr. Valéria Chorvatovičová 
sociálny pracovník ZpS Bohunka

Foto: Janka Krajčovičová

Občasník z Bohunky
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Poznávame vlasť

Naši členovia sa rozhodli, že treba na-
vštevovať kultúrne stánky nielen v 
blízkom okolí, ale aj vo vzdialených 

končinách našej vlasti. Využijúc bezplatnú 
prepravu pre dôchodcov po železnici, sme vy-
razili v januári na dva dni do Košíc. V Štátnom 
divadle sme navštívili predstavenie operety 
Čardášová princezná. Svetovo známa opereta 
o láske plná valčíkov a dynamických čardášo-
vých melódií nás všetkých uchvátila. Navyše 

prekrásny útulný interiér a výborné miesta 
priamo pred javiskom ovplyvnili skvelú nála-
du celého večera. Na druhý deň sme si urobili 
prehliadku starého mesta. Okrem iného sme 
sa dozvedeli, že historická budova Štátneho 
divadla bola postavená v roku 1899 zo zbier-
ky košických mešťanov. Celá stavba trvala 
dva roky. Pri prehliadke sme si užili trochu 
zimy, teplota vonku bola okolo  -10 stupňov. 
Ani sme si nemohli prezrieť Dóm sv. Martina. 

Odvážlivci, ktorí vošli dnu, prehlásili, že von-
ku je oproti tomu teplo. Môžem konštatovať, 
že to bola veľmi vydarená akcia. Ľuďom sa to  
páčilo do takej miery, že navrhovali si Košice 
v lete zopakovať. V tomto trende chceme po-
kračovať, v budúcnosti plánujeme navštíviť iné 
miesta a ich kultúrne ustanovizne. V tomto 
roku Levoču - v rámci zájazdu do Vysokých 
Tatier, na budúci rok Divadlo Jonáša Zábor-
ského v Prešove.

čo nám to žiari v noci nad hlavami?
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Výročná členská schôdza Základnej or-
ganizácie JDS sa uskutočnila 5. marca 
2017 v kultúrnom dome PD Jaslovské 

Bohunice. Z celkového počtu 197 členov sa 
zúčastnilo 120 členov. Privítali sme aj našich 
hostí - predsedu OO JDS p. Jozefa Štefánka a 
starostku obce Boženu Krajčovičovú. V roku 
2016 pracoval výbor našej základnej orga-
nizácie v nasledovnom zložení: Ing. Lehuta 
Miroslav - predseda ZO, MUDr. Gréková 
Danka - podpredsedkyňa, p. Štajgerová Anna 
- tajomníčka, p. Lehutová Viera - pokladníč-
ka a  členky výboru: p. Holovičová Jarmila a p. 
Kočková Anna. Tento výbor po prvýkrát pra-
coval kontinuálne celý rok.  Členovia výboru si 
už zvykli na seba a na štýl práce, ktorým riadi 
výbor predseda.  To všetko  určite prispelo ku 
skvalitneniu práce celého výboru a prakticky 
sa to prejavilo v aktivitách našej základnej or-
ganizácie. V minulom roku sme sa zúčastňo-
vali aktivít usporiadaných obcou, Okresnou 
organizáciou JDS a vlastných aktivít. Čo sa 
týka podujatí organizovaných obcou, zúčastni-
li sme sa v hojnom počte brigády pri príležitos-
ti Dňa zeme. Ďalej pri príležitosti Dňa rodiny 
na sviatok  sv. Cyrila a Metoda sa konala v am-
fiteátri slávnostná sv. omša. Naša organizácia 
bola požiadaná vedením obce o prípravu ka-
pustnice. Aktívne sme sa zúčastnili na Gulá-
šovej pohode v amfiteátri. Pri príležitosti veľ-
konočných a vianočných sviatkov už tradične 
naše ženy maľujú kraslice, vyrábajú adventné 
vence a rôzne ozdobné predmety.Boli sme na 
niekoľkých podujatiach Okresnej organizácie 
JDS. Najvydarenejšou akciou bolo turistický 
zraz v Banke pri Piešťanoch. I keď nám počasie 
príliš neprialo, dobrú náladu sme si nenechali 
zobrať. Stretli sme sa tam so známymi, bývalý-
mi kolegami, dokonca aj s rodinou. Na činnosť 

ZO JDS v roku 2016 bol veľmi pozitívny ohlas 
v členskej základni. Našou najväčšou akciou 
bol päťdňový turisticko-poznávací zájazd do 
Vysokých Tatier. V rámci pobytu sme usku-
točnili jednodňový zájazd do Pienin, kde sme 
absolvovali dobrodružnú plavbu po Dunajci. 
V tomto roku budeme v podobnom duchu po-
kračovať. Počet aktivít už nebudeme zvyšovať. 
Aby sa nám nestalo ako v minulom roku,  že 
sme museli vyhlasovať v jednom týždni aj dve 
rôzne akcie a ľudia boli zmätení. Osvedčil sa 
nám predĺžený pobyt vo Vysokých Tatrách z 
troch dní na päť.  

Takže v tomto roku plánujeme okrem už 
uskutočneného zájazdu do Košíc: 

•	 usporiadať okresnú súťaž pre základné or-
ganizácie JDS vo varení gulášu 17.5.2017 

•	  akcia OO JDS,
•	 zúčastniť sa na okresnom turistickom 

zraze 21.6.2017 v Banke pri Piešťanoch,
•	 zúčastniť sa športového dňa usporiada-

ného v Špačinciach 26.7.2017 - akcia OO 
JDS,

•	 dvojdňový zájazd do Krakova v Poľsku 
16.-17.8.2017 - akcia OO JDS,

•	 uskutočniť jednodňový poznávací zájazd 
do Lednice, prípadne na Devín,

•	 usporiadať jednodňový zájazd do Nového 
Targu v Poľsku, 

•	 usporiadať päťdňový zájazd do Vysokých 
Tatier - objednaný termín je 11. - 15. sep-
tembra 2017. 

Celý uplynulý rok sme aktívne využívali miest-
nosť v objekte starého obecného úradu. Máme 
tu uloženú dokumentáciu a rôzne materiály  
a mávame tu zasadnutia výboru. Za možnosť 
využívania miestnosti chcem poďakovať sta-

rostke obce p. Božene Krajčovičovej. Spolu-
práca medzi obcou a našou ZO je výborná. 
Na jednej strane sme aktívni pri akciách, ktoré 
usporadúva obec a na druhej strane je obec 
ústretová pri našich aktivitách. Poďakovanie 
patrí aj vedeniu PD Jaslovské Bohunice, kto-
ré nám umožňuje bezplatne konať VČS v ich 
priestoroch. Taktiež oceňujem veľmi dobrú 
spoluprácu s naším folklórnym súborom Bla-
vanka.
 
Najmä zásluhou starostky obce od septembra 
minulého roku obec pre svojich občanov po-
skytuje možnosť stravovania. Pre dôchodcov 
poskytuje príspevok na stravovanie t. j. príspe-
vok na obed vo výške 1 €. Varia sa dve jedlá, 
takže konečne i dôchodci si môžu vybrať, pri-
čom vždy jedno jedlo je ľahšie.  Z vlastnej skú-
senosti viem, že jedlo je chuťovo výborné. Na-
priek tomu sa začínajú ozývať hlasy, či je toto 
stravovanie pre obec rentabilné. No nie je a ani 
nemôže byť. Je to forma sociálnej služby pre 
občanov. Mimochodom, v našej obci sa dotuje 
takmer všetko - od škôl, cez vodu, kultúru až 
po šport a rôzne iné spolky. Dúfam, že o rok na 
VČS budem môcť konštatovať, že stravovanie 
pre dôchodcov je zachované.

Ako vidíme z uvedených skutočností, naši čle-
novia majú záujem o spoločenský a kultúrny 
život v obci aj mimo nej. Podstatný prínos čin-
nosti ZO JDS pre život našich spoluobčanov - 
dôchodcov spočíva aj v upevňovaní medziľud-
ských vzťahov. V bežnom živote nie je čas. Pri 
spoločných aktivitách je času dostatok, ľudia sa 
porozprávajú, navzájom sa posťažujú, uľaví sa 
im a svet nám pripadá krajší.   

Ing. Miroslav Lehuta
    predseda ZO JDS

Tretiu februárovú nedeľu sa konal Detský 
maškarný ples. Na každú akciu sa snažíme 
spraviť plagát, ktorý by upútal pozornosť. 
Tie detské sú vďačné, lebo otvárajú veľké 
možnosti. Tento rok sme plagát chceli ešte 
viac zatraktívniť. Ukryli sme naň tri súh-
vezdia, ktoré mali deti nájsť a pomenovať. 
Plagáty boli zverejnené mesiac pred podu-
jatím, o súťaži sa hlásilo aj v obecnom roz-
hlase. Do jej uzávierky sa ale prihlásili len 
traja - Marianka Machovičová, Matúško 
Remenár a Katka Tökölyová (všetci dostali 
knihu Nočná obloha a k tomu čokoládu). 
A tak som sa pýtala v okolí, či o nej vedeli. 
Nevedeli alebo ich to nezaujímalo. Kto by 
už v tejto dobe dvíhal hlavu a pozeral sa na 
hviezdnu oblohu? Veď všetko zaujímavé je 
v počítačoch a televízore. Len u troch detí 
sa rodičom chcelo zodvihnúť zrak a pove-
dať deťom o tom, že hviezdy, ktoré žiaria na 

oblohe, majú aj svoje pomenovania. Jednej 
zo súťažiacich tajomstvá pomenovania súh-
vezdí odkrýva jej dedko. V lete na záhradke 
ležia pod hviezdami a on im rozpráva za-
ujímavé pradávne príbehy, ktorých hrdino-
via na nás žiaria pri bezoblačných nociach  
z oblohy.
Na plagáte bolo najväčšie súhvezdie sever-
nej oblohy Veľká medvedica - ktorej súčas-
ťou je pre nás známejší Veľký voz, ktorý ale 
samostatne nie je súhvezdím. Druhé bolo 
žiarivé súhvezdie Kasiopeja a do tretice asi 
najznámejšie dominantné súhvezdie zimnej 
oblohy, ktoré v našich zemepisných polo-
hách môžeme vidieť od konca jesene do jari 
- súhvezdie Orion, ktoré poznali už v Me-
zopotámii (ale pod iným pomenovaním). 
Oficiálne je známych 88 súhvezdí.

BH

čo nám to žiari v noci nad hlavami?

Výročná členská schôdza



V kostole sv. Michala obec pripravila 17.12. adventný koncert, v ktorom vystúpila dychová hudba Križovianka. 
Odzneli klasické koledy a známe vianočné piesne.                           Foto: MR (Viac fotiek nájdete na webe obce.)

22 Blavské noviny

Svetový deň učiteľov bol vyhlásený organizá-
ciou UNESCO v roku 1994 ako pripomienka 
Charty učiteľov. Na Slovensku si týchto pre 
nás dôležitých ľudí pripomíname 28. 3. aj 
ako spomienku na narodenie Jana Amosa 
Komenského. 
Obec každoročne  pozýva pri tejto príležitos-
ti celý pedagogický a nepedagogický personál 
na posedenie. Tento rok sa stretnutie  konalo  
v Kultúrnom dome v Paderovciach. O sláv-
nostné menu sa postarala už kuchyňa zriadená 
obcou v týchto priestoroch.  Novinkou bolo aj 
to, že sme pozvali vzácnych hostí, a to bývalých 

pedagógov, ktorí pôsobili v Základnej škole Ja-
slovské Bohunice - Ľudmilu Jablonickú, Oľgu 
Vojtekovú, Máriu Nigrovičovú, Eleonóru Fito-
šovú, Mgr. Vieru Čavajdovú, Mgr. Darinu Bar-
líkovú, PaedDr. Ľudovíta Žambokrétyho, Mgr. 
Pavla Kaššáka a Mgr. Helenu Neštickú. Všet-
kým zúčastneným sa odovzdal malý darček  
a kvet. Veríme, že posedenie bolo príjemné. 
Na záver už len úprimné poďakovanie za na-
máhavú a častokrát nedocenenú prácu, ktorú 
učitelia vykonávajú pre nás všetkých.

MR
foto: Z. Michalcová

nie je jednoduché byť učiteľom

adventný koncert 
Križovianky
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Podarilo sa nám rozbiť pštrosie vajce. 
aspoň sme videli, akú má hrubú škrupinu.

V knižnici mám za sebou, pre mňa 
hektický, mesiac marec. Vystriedalo 
sa v nej počas dvoch týždňov 13 tried  

(každá po 45 minút), čo je okolo 220 žiakov  
a ich učiteľov. Plus k tomu dve skupiny škôl-
karov, čo je ďalších asi 90 detí. 
Aj takouto formou chceme deťom pripomen-
úť, že máme knižnicu, na čo slúži, ako fungu-
je. Ostať však len pri suchom skonštatovaní 
faktov, to by bola len nudne strávená hodina. 
Každý rok preto hľadám tému, ktorá je zaují-
mavá, poučná, ale aj zábavná. 

Na tieto hodiny sa pripravujem už mesiac 
dopredu, čítam veľa textov a kníh k vybranej 
téme, hľadám veci a predmety. 
U menších detí, do tej 6. triedy, je to vždy spo-
jené s niečím, čo  okrem počutia môžu aj chy-
tiť alebo vidieť. Tento rok bolo hlavnou témou 
vajce. Celkom príznačné, veď sa blíži Veľká 
noc. S deťmi sme spolu hľadali, čo všetko sa 
narodí z vajíčka (aj to mohli vidieť). Dostali 
sme sa k vtákom, ktoré sa odlišujú od svojho 
druhu – pštrosy,  tučniaky, ale aj k rekordérom 
vo vtáčej ríši – pštrosy, kolibríky, rybáre, orly 
- či k takému zvláštnemu zvieraťu, akým je ur-
čite vtákopysk. Deti si mohli chytiť a porovnať 
pštrosie vajce, ktoré je najväčšie, so slepačím 

alebo prepeličím vajcom. Porovnali, ako sa líši 
hrúbka škrupiny a dozvedeli sa, z čoho vlastne 
škrupina je. Videli aj pierka a perie z rôznych 
druhov vtákov, niektoré mali možnosť vidieť 
hniezdo uvité z trávy. 
So škôlkarmi sme si zaspievali aj zarecitovali 
básničky o vtáčikoch. 
U tých starších, od siedmakov, sa už snažím 
hľadať niečo viac. „Vydolovať“ nejaké ich vlast-
né myšlienky, názory na svet, dianie okolo 
nich alebo pochopenie textov. Tu je to zložité. 
Niektorí sa zapájajú. Veľmi pozitívne tento rok 
prekvapila 7.A. Hodina s ňou bola pre mňa od-
menou za moju námahu a keďže boli aj posled-
nými, tak aj takou čerešničkou. Nevadilo ani 
to, že sme sa vzdialili od témy, ktorú som mala 
pripravenú. Deti si sami určili, o čom sa bu-
deme rozprávať, a príjemne prekvapili svojou 
aktivitou a spontánnosťou. Vzniklo čosi ako 
debatný krúžok. 
Najhoršie sú skupiny, v ktorých okolo vás sedia 
mladí ľudia poobliekaní prevažne v čiernom, 
mlčia a niektorí na vás pozerajú ako na mi-
mozemšťana, rozprávajúceho im neznámou 
rečou. Nechytia sa nijakej témy, neodpovedajú 
na žiadnu otázku ani podnet  a o tom, že by 
sami niečo začali, ani nehovorím. Nájdu sa 
medzi nimi určite takí, ktorí aj vedia a majú 

svoje názory, ale podriaďujú sa mlčiacej väčši-
ne. Čo s nimi? Ako ich zaujať? 
Tento rok mi pomohla kniha Terror od Dana 
Simmonsa. Odhliadnuc od toho, že podľa  tex-
tu na prebale knihy je to „mrazivý horor“, je 
to hlavne výborná kniha, kde sa spisovateľovi  
veľmi  excelentným spôsobom podarilo opísať 
podmienky, za akých sa v polovici 19. storočia 
robili objaviteľské cesty k Severnému pólu. Na-
písaná je na základe skutočného príbehu sira 
Johna Franklina, ktorý sa v roku 1845 vydal na 
dvoch lodiach – Terror a Erebos – hľadať  se-
vernú morskú cestu. Výprava zmizla a doposiaľ 
sa o nej vedú diskusie a hypotézy, čo sa vlastne 
stalo. Príbeh ich zaujal, bolo to vidno na tom, 
ako počúvajú. Ale tu ich „aktivita“ skončila.  
Medzi deviatakmi je chlapec, ktorého názory, 
keď boli ako ôsmaci v knižnici, mali v sebe vy-
spelosť dospelého. Potom ma zaujal o pár me-
siacov neskôr jedným svojím gestom, keď sme 
boli spolu v Osvienčime. A ani tento rok ne-
sklamal. Bolo potešením počúvať jeho odpo-
vede, z ktorých je vidno, že sa zaujíma o dianie 
okolo seba, má svoj názor a vie ho sformulovať. 
Škoda, že nie je takých viac.  

BH
Foto: BH (Viac fotiek nájdete na webe obce.)

    7.A., ktorá príjemne prekvapila

adventný koncert 
Križovianky
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historické 
pohľady na obce

      Pohľad od kostola do Bohuníc (vpravo s „komínom“ je budova notariátu)

     Budova notariátu (neskoršie Kvetinárstvo, ktoré je už zbúrané) 
     na Hlavnej Bohunice

      Jaslovce - pohľad na jarabinovú alej pred realizáciou teplofikácie
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ŠPOrt

international Christmas Cup 2016

B.A.S.T. klub Jaslovské Bohunice sa pred-
stavil na pohárovej vianočnej súťaži v Ter-
chovej konanej 3. - 4. 12. 2016. Mal 3-členné 
zastúpenie. Pre obrovský záujem iných pre-
tekárov z druhých klubov, súťaž sa rozdelila 
na dva dni.
V sobotu som pretekal len ja z nášho klubu, 
a to v disciplíne benchpress equip (bench  
v drese). Keďže sa jednalo o pohárovú súťaž, 
štartovali všetci pretekári prihlásení do tejto 
disciplíny spolu - bez rozdielu veku a váhy. 
Potom sa však do výsledného výsledku pre-
počítava záhadným koeficientom zdvihnutá 
váha na lavičke a osobná hmotnosť (kde sú 
pretekári s vyššou osobnou hmotnosťou zvý-
hodnení). Zrejme treba viac jesť. 
Súťažil som asi po 1,5-ročnej prestávke, preto-
že som bol po operácii kolena, čo ma brzdilo  
v cvičení s väčšími váhami. Na prvý pokus som 
si naložil 145 kg, ktoré som pohodlne zdvihol. 
Potom som si naložil moje súťažné maximum 

150 kg, ktoré som taktiež pokoril. Tretí pokus 
mi nevyšiel, nakoľko som bol už dosť vyčer-
paný z dlhého čakania medzi jednotlivými 
pokusmi. Umiestnenie nebolo dobré, skončil 
som až 13. zo 16, ale to je normálne pri po-
hárových súťažiach pre vyššie uvedené dôvody. 
Na súťaži a aj pri tréningoch mi veľmi pomo-
hol Stano Zeman, ktorému by som sa chcel 
touto cestou veľmi pekne poďakovať(či sa už 
jednalo o obliekanie do superdresu alebo pri 
nakladaní väčších váh na tréningu).  
V nedeľu sa na rad dostali naši ďalší dvaja 
pretekári. Ako prvý z nich, náš nedávny no-
vic Milan Smutný, v disciplíne benchpress 
raw (bench bez dresu) do osobnej hmotnos-
ti 100 kg. Milan si na prvý pokus naložil 140 
kg, ktoré bez problémov zvládol a zároveň na 
druhý pokus pokoril aj váhu 150 kg. Tretí po-
kus mu rovnako ako mne nevyšiel na váhe 155 
kg. Milan obsadil 6. miesto z 11pretekárov, ale 
treba dodať, že sa stal najlepším slovenským 

pretekárom v tejto kategórii, pretože pred ním 
skončili už len zahraniční pretekári. 
Ako posledný sa nám predstavil náš domáci 
pretekár Matej Stacho, a to v disciplíne dead-
lift junior raw (mŕtvy ťah bez dresu). Maťo 
všetkými tromi platnými pokusmi 205, 215  
a 225 kg obsadil vo svojej premiérovej súťaži 
12. miesto zo 16 pretekárov. Maťo potvrdil svo-
ju silu, ktorú v tejto disciplíne má, a aj s veľkou 
rezervou, ktorú dúfam, že čoskoro potvrdí na 
ďalších súťažiach. Na tréningu pokorí aj cez 
240 kg, čiže určite sa bude posúvať nielen zod-
vihnutými váhami, ale aj v umiestneniach. 
Súťaž hodnotím celkovo pozitívne, nakoľko 
nepreferujeme pohárové súťaže, ale Majstrov-
stvá Slovenska a Česka. Získali sme obraz, ako 
sme na tom silovo s váhami a už teraz sa pri-
pravujeme na novú sezónu plnú ďalších súťaží. 

Roman Hrčka
Predseda B.A.S.T. klubu

Vianočná raW súťaž v tlaku na lavičke
Dňa 10.12. 2016 sa v Trnave uskutočnil ďalší 
ročník vianočnej bezdresovej súťaže v tlaku 
na lavičke (benchpress raw). Jednalo sa o sú-
ťaž našej starej federácie, a to AWPC Slovakia. 
Súťaž sa konala, ako aj minulý rok, v pries-
toroch City Arény a bola rozdelená do viace-
rých kategórií. V jednej z nich sa predstavil aj 
náš pretekár Milan Smutný. 
Milan súťažil v hlavnej kategórii Open do 
100 kg. Prvý a aj svoj druhý pokus zopakoval 
spred týždňa zo súťaže v Terchovej a pokoril 
váhy 140 a 150 kg. Keďže súťaž bola dosť vy-
rovnaná a pretekári sa navzájom svojimi po-
kusmi predbiehali, tak sme s Milanom na tretí 

pokus nahlásili váhu 152,5 kg, ktorú Milan 
zodvihol a nakoniec obsadil pekné 5. miesto. 
Treba opäť dodať, že sa pred neho dostali dva-
ja maďarskí pretekári a jeden slovenský viac-
násobný majster. Bola to zároveň posledná 
súťaž v roku 2016.
Do nového roka už máme vytypované prete-
ky, ktorých by sme sa chceli zúčastniť a po-
chopiteľne aj kvalitne umiestniť. Verím, že sa 
nám v tomto novom roku budú hlavne zrane-
nia vyhýbať. 

Roman Hrčka
Predseda B.A.S.T. klubu
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V kádri a-čka nastali len minimálne zmeny
Zimnú prípravu sme začali 10.1. a prebieha-
la  výlučne v domácom prostredí, kde máme 
vytvorené dobré tréningové podmienky. Vyu-
žívali sme ihrisko s umelou trávou a regenerá-
ciu, ktorú máme priamo na štadióne. Raz do 
týždňa sme pre spestrenie tréningových jedno-
tiek chodili na spinning do športového centra 
Pohoda v Trnave.

Čo sa týka kádra, nastali v ňom len minimál-
ne zmeny. Opustili nás hráči: Martin Orichel, 
Ján Sekera a Adam Kolarovič, ktorí sa rozhodli 
vo futbalovej kariére pokračovať v iných muž-
stvách. Naopak, do prípravy sa zapojili nový 
hráči: Peter Lančarič prišiel z Malženíc a On-
drej Sakár, ktorý pôsobil v Dolnom Kubíne a 
naposledy v Benátkach nad Jizerou. Zimnú 
prípravu s nami absolvovalo aj sedem chlapcov  
z dorastu, ktorí dostávali príležitosť aj v prí-
pravných zápasoch. Našou snahou bude  po-
stupne im dávať príležitosť či už v prvom muž-
stve alebo v „B“ mužstve, nech sa čo najskôr 
a čo najlepšie adaptujú na seniorský futbal.  
V dnešnej dobe je toto asi najschodnejšia cesta. 

Bude len na nich záležať, ako sa s ponúknutou 
príležitosťou vysporiadajú. Momentálne sa  
v kádri nachádza 16 hráčov. So zimnou prípra-
vou vládne v celku spokojnosť aj keď sme sa 
nevyhli určitým absenciám, ktoré boli zapríči-
nené či už zraneniami alebo chorobami. Naj-
viac nás mrzí zranenie Martina Broša, ktorý sa 
bude musieť podrobiť artroskopii zraneného 
kolena. Aj týmto mu prajem skoré uzdravenie 
a rýchly návrat na ihrisko. 
Na jar by sme sa chceli prezentovať agresív-
nym, poctivým futbalom, ktorým by sme pote-
šili nášho náročného fanúšika. Naším cieľom je 
umiestniť sa v prvej polovici tabuľky. Potrebu-
jeme úspešne vstúpiť do jarnej časti, čo by bolo 
dobré z hľadiska psychiky a chuti do práce. 

PREHĽAD VÝSLEDKOV V ZIMNEJ PRÍ-
PRAVE:
SPARTAK U19 – ŠK BLAVA 1:1  Michal Hal-
mo
SLOVAN GALANTA (3.liga) – ŠK BLAVA 0:4  
Lukáš Buchanec, Adam Pavlík, Martin Macho-
vič, Michal Halmo

NEDED (3.liga) – ŠK BLAVA 2:2  Peter Jaku-
bička 2
ŠK BLAVA – PŠC PEZINOK (3.liga) 2:1  Adam 
Pavlík 2
ZVONČÍN (5.liga) – ŠK BLAVA  0:4  Michal 
Halmo 2, Vladimír Hrabovský, Dávid Mora-
vanský
VEĽKÉ LUDINCE (3.liga) – ŠK BLAVA  Peter 
Krajčovič 2, Michal Halmo
ŠK BLAVA – DOMINO BRATISLAVA (4.liga)  
6:0  Adam Pavlík 2, Andrej Dobiš 2, Tomáš 
Doka, Dávid Moravanský
ŠK BLAVA – KALNÁ NAD HRONOM (4.liga)  
1:3  Lukáš Buchanec

STRELCI GÓLOV:
5 – Michal Halmo, Adam Pavlík
2 – Andrej Dobiš, Lukáš Buchanec, Peter Jaku-
bička, Peter Krajčovič, Dávid Moravanský
1 – Martin Machovič, Tomáš Doka, Vladimír 
Hrabovský

Patrik Maron 
tréner A mužstva

Halový turnaj v Hrnčiarovciach nad Parnou sa odohral 5.2. pod záštitou 
nášho klubu ŠK Blava 1928 Jaslovské Bohunice. Hralo sa v krásnom pro-
stredí hrnčiarovskej KYMA arény, kde sa stretli prípravkárske družstvá 
zo všetkých troch skupín OBFZ Trnava. Chlapci a aj dievčatá (hrali na 
turnaji 4) predvádzali krásne výkony, za ktoré boli neraz odmenení ob-
rovským potleskom. 
Ja osobne som prežil nádherný nedeľný deň plný detského športu a nad-
šenia z hry. 
Chcel by som poďakovať vedeniu klubu za možnosť organizovať tento 
turnaj a verím, že to bude pre zúčastnené družstvá ďalší pekný krok a 
spomienky do ich futbalovej kariéry. Tiež patrí veľká vďaka rodičom, 
ktorí s turnajom ochotne pomohli a zabezpečili tak ľahký priebeh. 

Poradie:
1. ŠK Rapid Hrnčiarovce nad Parnou 34:0         12 bodov
2. ŠK Blava 1928 Jaslovské Bohunice  12:10        5 bodov
3. TJ Družstevník Chtelnica  12:11       5 bodov
4. TJ Družstevník Zvončín  8:10         5 bodov
5. OFK Drahovce   0:34         0 bodov

Najlepší jednotlivci:
brankár: Timea Kolláriková, Chtelnica
hráč: Šimon Huboňa,  Drahovce
strelec: Samo Moncman, Hrnčiarovce

Koordinátor turnaja a tréner prípravky Marek Maška

turnaj prípravka 2017 

BlaVíčatÁ, do toho! 
Mužstvo BLAVÍČAT (tak sme nazvali našich 
najmenších v predprípravke) ukončilo minulý 
rok dvomi akciami. 
Prvou bol mikulášsky turnaj „DETI PROTI 
RODIČOM“, kde deti vyzvali svojich rodičov 
na zápas. Bola to veľmi vydarená rodinná ak-
cia, na ktorú rodičia pripravili občerstvenie 
a všetci zúčastnení boli oblečení, ako inak, v 
červeno-bielej farbe a, samozrejme,  nechýbali 
ani mikulášske čiapky :-) . Okrem samotných 
zápasov si deti aj rodičia medzi sebou zasúťa-
žili v rôznych disciplínach zručnosti s loptou. 
A na záver nemohol chýbať ani Mikuláš, ktorý 
prišiel s veľkým vrecom. Každé dieťa dostalo 
sladký balíček a na pamiatku darček od tréne-
ra, aby nezabudli na svoje futbalové začiatky.
Druhou a záverečnou akciou minulého roka  
bol halový turnaj v Ružindole, na ktorý nás 

pozvali domáci usporiadatelia.
Za účasti mužstiev ako Ružindol, Trakovice, 
Suchá nad Parnou a ŠK BLAVA 1928 sme ob-
sadili pekné 3. miesto.
Tento rok sme začali trénovať v polovici janu-
ára. Tréningy prebiehajú výlučne v telocvični 
v kasárňach. Na ihrisko sa presunieme, keď to 
počasie dovolí. V jarnej časti nás čakajú odvet-
né stretnutia súťaže predprípravky Trnavského 
okresu.
Teší ma, že záujem detí z našej obce o futbal sa 
zvyšuje. Pridali sa k nám nové „prírastky“ :-) 
a celkovo už máme v tejto najmladšej vekovej 
kategórii 27 chlapcov a 2 dievčatá. 
Verím, že naše deti bude futbal aj naďalej baviť 
a že ho budú brať poctivo ako doteraz. 
BLAVÍČATÁ, DO TOHO!

Matej Meško
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len pár chlapcov má zodpovedný prístup

Zimnú prípravu sme spolu s mojím asi-
stentom Petrom Junasom, a samozrej-
me s chlapcami, odštartovali 11.1. 

Keďže bola zima poriadne mrazivá, tréningo-
vé jednotky sa uskutočňovali predovšetkým  
v miestnej telocvični. Od začiatku prípravy na 
tréningy nechodil počet žiakov taký, s akým 
by som bol spokojný. Vinou najmä početných 
ochorení nás na tréningy chodilo vždy v počte 
nie väčšom ako 10. Všetky iné príčiny absen-

cií na tréningoch mi pripadajú smiešne a asi 
už ani nemá zmysel žiadať rodičov, aby svoje 
deti viedli aspoň k akej-takej zodpovednos-
ti za plnenie si svojich povinností (pretože 
aj futbal, ktorý hráme pre radosť, si vyžaduje 
zodpovednosť a plnenie si určitých povinnos-
tí). Tréningy sme mali prevažne dvakrát do 
týždňa a zameriavali sme sa v nich najmä na 
zdokonaľovanie pohybovej a technickej zruč-
nosti chlapcov. Odohrali sme tiež prípravný 

zápas proti rovesníkom zo Slávie Trnava, ktorej 
sme podľahli 5:1. Spokojnosť môžem vysloviť 
maximálne s prístupom pár chlapcov, na čele  
s Lukášom Padyšákom, ktorí chcú na sebe pra-
covať a chodia poctivo na každý jeden tréning. 
Verím, že to, čo futbalu obetujú, sa im raz vrá-
ti dvojnásobne. Do jarnej časti sezóny želám 
chlapcom hlavne pevné zdravie, chuť do hry  
a radosť z nej. 

Martin Machovič, tréner

halový turnaj predprípravky

Poslednú februárovú nedeľu náš klub ŠK BLA-
VA 1928 organizoval halový turnaj predprí-
pravky (U9). Uskutočnil sa  vo veľkej športovej 
hale s tribúnou v Hrnčiarovciach nad Parnou 
za účasti mužstiev: Blavíčatá A (8 - 9 rokov), 
Blavíčatá B (5 - 7 rokov), Bučany, Ružindol, 
Hrnčiarovce nad Parnou.
Hralo sa systémom každý s každým a po veľmi 
dobrých výkonoch všetkých hráčov sa z víťaz-
stva napokon tešili chlapci z Bučian. Druhé 

miesto obsadilo naše A-čko, tretie Hrnčiarov-
ce, štvrté Ružindol a na piatom skončilo naše 
B-čko, za ktoré nastúpili naši úplne najmenší. 
Každý hráč bol ocenený medailou, každé  
z mužstiev dostalo pohár podľa umiestnenia  
a po dohode so všetkými trénermi boli vyhlá-
sené aj individuálne ocenenia.
Najlepší brankár: Samuel Krutý (Blavíčatá B)
Najlepší strelec: 7 gólov Alex Nádaský (Blaví-
čatá A)

Najlepší hráč: Róbert Jankovič (Bučany).
Po skončení turnaja si Blavíčatá vychutnali 
odmenu v podobe návštevy McDonaldu, kde 
sa  schuti najedli a aj zahrali v detskom kútiku. 
Bolo krásne pozerať sa na tú detskú radosť kaž-
dého jedného hráča, keď som im vešal medaily 
na krk. A aj pre takéto momenty je futbal tak 
krásny.

Matej Meško
Foto: archív ŠK Blava
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Kolo Zápas Deň Dátum Čas Výsledok

16 ŠK Blava - Špačince Pondelok 8.5 16:30 :

17 ŠK BLAVA - Košolná Nedeľa 12.3 14:30 1:2

18 ŠK Blava – Dobrá Voda Sobota 18.3. 15:00 6:0

19 Voľno

20 ŠK BLAVA -  Bučany Nedeľa 2.4. 15:30 :

21 Hrnčiarovce - ŠK Blava Nedeľa 9.4. 15:30 :

22 ŠK Blava - Pavlice Nedeľa 16.4. 16:00 :

23 Dolné orešany  - ŠK Blava Nedeľa 23.4. 16:00 :

24 ŠK Blava - Bohdanovce Nedeľa 30.4 14:00 :

25 Suchá n/P - ŠK Blava Sobota 6.5. 16:30 :

26 ŠK Blava - Ružindol Nedeľa 14.5. 16:30 :

27 Kátlovce - ŠK Blava Nedeľa 21.5. 17:00 :

28 ŠK Blava - Biely kostol Nedeľa 28.5. 14:30 :

29 Trstín - ŠK Blava Nedeľa 4.6. 17:00 :

30 ŠK Blava - Naháč Nedeľa 11.6. 17:00 :

Kolo Zápas Deň Dátum Čas Výsledok

33 ŠK Blava -Trenč. teplice Sobota 4.3. 15:00 0:1

18 ŠK BLAVA - Borčice Sobota 11.3. 14:30 3:2

19 Domaniža - ŠK BLAVA Nedeľa 19.3. 15:00 2:3

20 ŠK BLAVA - Šimonovany Sobota 25.3. 15:00 0:3

21 Častkovce - ŠK BLAVA Nedeľa 2.4. 15:30 :

22 ŠK Blava - Vrbové Sobota 8.4. 15:30 :

23 Voľno

24 ŠK Blava - Myjava Sobota 22.4. 16:00 :

25 Boleráz - ŠK BLAVA Nedeľa 30.4 16:00 :

26 Malženice - ŠK Blava Nedeľa 7.5. 16:30 :

27 Prečín - ŠK BLAVA Nedeľa 14.5. 16:30 :

28 ŠK Blava-Tempo Partizáns Sobota 20.5. 17:00 :

29 Hlohovec -ŠK BLAVA Nedeľa 28.5. 17:00 :

30 ŠK Blava -Nová Dubnica Sobota 3.6. 17:00 :

34 Trenč. Stankovce - ŠK BLAVA Streda 7.6. 17:00 :

31 ŠK Blava -holíč Sobota 10.6. 17:00 :

Muži ‚‚B“ - OS Swan A Muži „A“ - IV. liga SZ
Vylosovanie futbalových zápasov sezóna 2016/2017 jarná časť

Kde niečo končí, tam niečo začína. 
Rok 2016 sme zavŕšili výstupom na 
Marhát a nasledujúci rok 2017 sme ot-

vorili zaťažkávacím výstupom na Klenovú. Vý-

stupy, či už mrazivé alebo blativé, boli v novi-
nách opísané veľakrát a hoc sú vždy iné, mohlo 
by sa stať, že začnú čitateľov nudiť. 
Nuda môže byť cesta k záhube.

Vír života koleso šťastia točí,
 k zmene sa postavíš zoči–voči,

 nudou sa nezotročíš,“

      Mrazivý výstup na Klenovú

Vykroč a pádluj 9. vodácko-turistickým rokom
(fejtónovým perom)  
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Kolo Zápas Deň Dátum Čas Výsledok

33 ŠK Blava -Trenč. teplice Sobota 4.3. 15:00 0:1

18 ŠK BLAVA - Borčice Sobota 11.3. 14:30 3:2

19 Domaniža - ŠK BLAVA Nedeľa 19.3. 15:00 2:3

20 ŠK BLAVA - Šimonovany Sobota 25.3. 15:00 0:3

21 Častkovce - ŠK BLAVA Nedeľa 2.4. 15:30 :

22 ŠK Blava - Vrbové Sobota 8.4. 15:30 :

23 Voľno

24 ŠK Blava - Myjava Sobota 22.4. 16:00 :

25 Boleráz - ŠK BLAVA Nedeľa 30.4 16:00 :

26 Malženice - ŠK Blava Nedeľa 7.5. 16:30 :

27 Prečín - ŠK BLAVA Nedeľa 14.5. 16:30 :

28 ŠK Blava-Tempo Partizáns Sobota 20.5. 17:00 :

29 Hlohovec -ŠK BLAVA Nedeľa 28.5. 17:00 :

30 ŠK Blava -Nová Dubnica Sobota 3.6. 17:00 :

34 Trenč. Stankovce - ŠK BLAVA Streda 7.6. 17:00 :

31 ŠK Blava -holíč Sobota 10.6. 17:00 :

Muži „A“ - IV. liga SZ
B.a.S.t. klub v MMa

V bratislavskej športovej hale Ufa sa 
29.októbra minulého roka konali zá-
pasy slovenskej ligy amatérov, tzv. 

SLEM v zmiešanom bojovom umení. V jed-
nom z týchto zápasov sa v ťažkej váhe pred-
stavil aj náš reprezentant Radoslav Tomašovič. 
Rado trénuje v trnavskom klube Spartakus Fi-
ght Gym a jeho súperom bol zápasník českej 
národnosti Erik Gabor z KBC Přerov. Zápasilo 
sa v klietke 2x5 minút. Samotný zápas však 

trval 43 sekúnd, kedy v postoji Rado pritlačil 
Gabora na sieťku, kde mu zasadil dve kolená. 
Gabor po nich spadol na zem a tam po sérii 
tvrdých úderov mierených na hlavu rozhodca 
predčasne ukončil tento duel na technické KO. 
Rado si tak pripísal vo svojej premiére ihneď 
prvé víťazstvo na svoje konto. 

Roman Hrčka
Predseda B.A.S.T. klubu

Začiatok januára patrí už tradične stolným te-
nistom.  Na Novoročnom turnaji o pohár sta-
rostky obce sa v telocvični ZŠ zišlo celkom 13 
neregistrovaných hráčov, 10 registrovaných a 
7 žiakov. V súťažiach dospelých obhájili svoje 
prvenstvá vlaňajší víťazi. V kategórii neregist-
rovaných hráčov opäť zvíťazil František Vágo-
vič pred Jozefom Spáčom a Jánom Lehenom. 
V kategórii registrovaných hráčov obhájil svoje 
prvenstvo Miroslav Rábara pred Štefanom Le-
henom a na 3. mieste spoločne skončili Patrik 
Sýkora a Karol Gajdoš ml.  Celkom sa turnaja 
zúčastnilo 13 neregistrovaných a 11 registro-
vaných hráčov, čo je oproti vlaňajšku mierny 
pokles. Kategória registrovaných bola ochu-
dobnená o neúčasť Vlada Tibenského, ktorý 
obhajoval prvenstvo na Memoriáli E. Borov-
ského vo Vrbovom, ako aj o zdravotne indis-
ponovaných Jozefa Čápku a Miloša Rapanta. Z 
hľadiska športovej úrovne je stále badať lepšiu 

úroveň v kategórii neregistrovaných hráčov. V 
kategórii registrovaných rozhodne nemôžeme 
byť spokojní s umiestnením niektorých mla-
dých hráčov, od ktorých očakávame rozhod-
ne viac. Ako-tak uspokojil len Patrik Sýkora, 
ktorý po chorobe nehral ešte vo svojej najlepšej 
forme.   
V kategórii starších žiakov zvíťazila Lucia 
Čapkovičová pred Tomášom Hyžom a Viktó-
riou Urbanovskou. Na štvrtom mieste skončil 
Tomáš Matovič, piaty Adrián Rolenčík, šies-
ty  Kristián Makovica a siedmy Marek Hulík. 
Kristián Makovica tak vyhral súťaž mladších 
žiakov pred Marekom Hulíkom. 
Určité sklamanie priniesla slabá účasť žiakov 
na turnaji.  Hoci organizátori robili dávno pred 
turnajom dostatočnú propagáciu na škole, na 
turnaj prišli iba aktívni registrovaní hráči, 5 
chlapcov a 2 dievčatá. Očakávalo sa, že na tur-
naj prídu najmladší žiaci vo veku 7 - 9 rokov, 

ktorí by v budúcnosti mohli prebrať žezlo po 
terajších úspešných žiakoch, ktorí štartujú v 1. 
a  2. lige.  Takisto je sklamaním, že na turnaj 
neprišli aj mnohí žiaci, ktorí síce aktívne  stol-
ný tenis nehrajú, ale mohli byť oživením tur-
naja. Napriek slabšej účasti, turnaj žiakov mal 
veľmi dobrú úroveň a naši žiaci dokázali, prečo  
sú úspešní v 1. lige a rozhodne patria ku špičke 
v Trnavskom kraji.  
Prví traja v každej kategórii si odniesli poháre 
a vecné ceny. Dúfame, že aj tento tradičný stol-
notenisový sviatok v  J. Bohuniciach pritiahne 
ďalších záujemcov o tento krásny šport, ktorý 
zapustil v obci pevné korene. Všetkých, ktorí 
sa chcú zaujímať aj o činnosť stolnotenisového 
oddielu, odkazujem na stránku  http://stolny-
-tenis-jaslovske-bohunic8.webnode.sk/.   
 

Karol Gajdoš st.

napísala som v jednej zo svojich prvých bás-
nických tryskov. 
Je veľa vecí, ktoré sa nás snažia zotročiť a vnútiť 
nám závislosť na nich. Ako sa tomu brániť? 
Veľmi jednoducho. Stačí si uvedomiť, že tele-
vízia, počítač, mobil nie sú naším nepriateľom. 
Každý z nich sa dá vypnúť. A tiež každý z nás 
si môže skúsiť tú absolútnu slobodu bez vy-
zváňania prístrojov, bez informačného šumu 
médií a nechať sa unášať a rozmaznávať v lone 
prírody, kde ticho spieva, a neutíchajúci or-
chester speváčikov rezonuje v našom vnútri, 
kde šum a bzukot je v súlade s harmóniou. 
Kráčať len tak, vnímať a sať prúdenie vzduchu, 
objímať oblohu očami a večerný účes si skrášliť 
hviezdami.
Veľa cestovateľov vždy zastalo v úžase pred 
panenskou prírodou a ľuďmi, ktorí sa nikam 
neponáhľali a nikdy im nechýbalo to, čo sa im 
nedostávalo. Nie práve preto unikáme z ka-
menných miest do prírody, kde si vystačíme s 
posteľou ustlanou zo sena a s prikrývkou utka-
nou z nočnej oblohy? 

Položme si otázku: „Kto je šťastnejší? Ten, čo 
má dostatok majetku a málo času, alebo ten, 
čo má minimum majetku, ale času nadbytok?
Odpoveď na ňu hľadajme spolu. Aspoň to sk-
úsme a začnime obrazne povedané jarné upra-
tovanie vo svojom vnútri. Nájdime si čas na to, 
čo nám nebadane a nevdojak utieklo medzi 
prstami.

A tak v dobrej viere opäť a zas vyrazíme vy-
zbrojení pádlami a batohmi  s cieľom objavo-
vať a vnímať pôvabné zákutia spod civilizač-
ného vplyvu uchránené a ničím nepoškvrnené 
miesta aj tu, kúsok za humnami.

Alena Mlčoch Hromadová
Poznámka: Vodáci majú na webovej stránke 

svoju vlastnú záložku, kde si môžete pozrieť 
ich kroniku http://www.jaslovske-bohunice.sk/

zivot-v-obci/sport/kluby-a-zdruzenia/vodacko-
-turisticky-klub/. 

úspešné obhajoby Miroslava rábaru a Františka Vágoviča
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úspešná zimná sezóna 2016/2017 v tenisovom klube ŠK Blava 1928          
V zimnej sezóne náš klub zorganizoval 3 významné turnaje v rámci 
SR. Turnaje kategórie B - dorastenky, staršie žiačky a halové majs-
trovstvá západoslovenského regiónu v kategórii starší žiaci. Po ukon-
čení letnej sezóny 2016 sa naši hráči pustili do prípravy na zimnú 
sezónu 2016/2017. 

Okrem pravidelných denných tréningových jednotiek absolvovali hráči 
a hráčky kondičné sústredenie vo Valčianskej doline. Celý tréningový 
proces pod vedením šéftrénera Matúša Béreša a trénera Patrika Obala 
vyústil do kvalitných výsledkov v zimnej sezóne. Naši hráči a hráčky 
sa v zimnej sezóne zúčastnili spolu asi na 90 turnajoch v rámci SR a 
v zahraničí. Klub sa začal venovať prípravke detí vo veku 5 až 7 rokov 
pod vedením trénera Michala Čálika a ich počet a zanietenie pre tenis 
tenisovému klubu a ich rodičom robí veľkú radosť. Dúfame, že nám v 
tomto trende deti dlho vydržia.  V kategórii mladších žiakov nás úspeš-
ne reprezentujú Natália Mrvová a Aleš Michalica, ktorí  už nazerajú aj 
do kategórie starších žiakov. 
V kategórii starších žiakov nás reprezentujú hráčky Laura Nádaská, Má-
ria Matejčíková a hráči Pavel Gula a Peter Kučera. 
V kategórii dorastu nás reprezentujú: Patrícia Junasová, Alexandra Ma-
tejčíkova, Alexandra Mrvová, Lea Remenárová a nová posila Michal 
Novanský, ktorý je reprezentantom SR. V tejto kategórii sa už snažia 
presadiť aj naši starší žiaci a žiačky.
Náš tréner a hráč Patrik Obal nás reprezentuje už ako hráč svetovej série 
ATP s výbornými výsledkami a tým je vzorom pre všetky deti v našom 
klube. Máme deti, ktoré sa síce turnajov nezúčastňujú, ale sme radi, že 
ich tenis baví, a sú neoddeliteľnou súčasťou nášho klubu.  

Úspechy našich reprezentantov v zimnej sezóne 2016/2017 v skratke: 

Natália Mrvová - halové majstrovstvá zs. regiónu – 2. miesto štvorhra 
– mladšie žiačky 
-  turnaj Bratislava – 3. miesto dvojhra a 1. miesto štvorhra – mladšie 
žiačky 

Aleš Michalica - turnaj Trebatice – 3. miesto dvojhra – mladší žiaci         
-  turnaj Nitra – 2. miesto dvojhra – mladší žiaci

Laura Nádaská - turnaj Bratislava – 3. miesto dvojhra – staršie žiačky                                                                              
- halové majstrovstvá zs. regiónu – 3. miesto štvorhra – staršie žiačky
- turnaj Jaslovské Bohunice – 2. miesto štvorhra staršie žiačky 
    
Pavel Gula- turnaj Topoľčany - 3. miesto dvojhra – starší žiaci 
-  3. miesto štvorhra - starší žiaci 
- halové majstrovstvá zs. regiónu - 2. miesto dvojhra – starší žiaci 
- 1. miesto štvorhra – starší žiaci 
-turnaj Vysoké Tatry – 2. miesto štvorhra – starší žiaci
- turnaj Piešťany – 2. miesto štvorhra – starší žiaci  
- turnaj Brno – 3. miesto štvorhra – starší žiaci  
- účasť na halových majstrovstvách SR – starší žiaci 

Peter Kučera     -  turnaj Topoľčany  - 1. miesto dvojhra – starší 
žiaci 
- 1. miesto štvorhra – starší žiaci 
- halové majstrovstvá zs. regiónu – 1. miesto štvorhra – starší žiaci 
- turnaj Bytča – 3. miesto štvorhra – starší žiaci                  
- turnaj Piešťany -3.miesto dvojhra – starší žiaci 
-  1. miesto štvorhra – starší žiaci  
- turnaj Bratislava – 2. miesto štvorhra – starší žiaci 
- turnaj Trenčín – 1. miesto štvorhra – starší žiaci 
- halové majstrovstvá zs. regiónu – 3. miesto štvorhra – dorastenci 
- účasť na halových majstrovstvách SR – starší žiaci 

Alexandra Matejčíková – turnaj Trenčín – 2. miesto dvojhra – doras-
tenky 
-  turnaj Topoľčany - 2. miesto štvorhra – dorastenky 
- turnaj J. Bohunice – 3. miesto dvojhra – dorastenky 
- 3. miesto štvorhra – dorastenky 
- účasť na halových majstrovstvách SR – dorastenky 
Patrícia Junasová– turnaj J. Bohunice – 2. miesto dvojhra – dorastenky  
-  2. miesto štvorhra – dorastenky

- turnaj Žilina – 3. miesto štvorhra – dorastenky 
- majstrovstvá SR – 1. miesto štvorhra – dorastenky      

Michal Novanský – halové majstrovstvá regiónu – 3. miesto štvorhra 
- dorast   
- Turnaj Bytča – 2. miesto dvojhra – dorast 
- Turnaj Banská Bystrica – 2. miesto dvojhra – dorast 
- Turnaj Trenčín – 2. miesto štvorhra – dorast 
- Turnaj Levoča  – 2. miesto dvojhra – dorast 
- 3 .miesto štvorhra - dorast       
- medzinárodný turnaj Trenčianske Teplice – 3. miesto štvorhra – 
dorast 
- účasť na halových majstrovstvách SR – dorast 
- reprezentant SR – starší žiaci 2016 

Patrik Obal – účasť na medzinárodných turnajoch ITF a ATP – zisk  
prvých bodov do svetového rebríčka, semifinále turnaja ITF v Maďar-
sku – muži   

Naše hráčky, ktoré sa zúčastňujú na menšom množstve turnajov nás 
úspešne reprezentovali a budú reprezentovať v súťažiach družstiev. Sú-
ťaže družstiev nás čakajú v apríli 2017, kde budeme hrať v najvyšších 
súťažiach západoslovenského regiónu a celej SR. V týchto súťažiach nás 
bude reprezentovať 7 družstiev v rôznych kategóriách.    
Po úspešnej zimnej sezóne sa začína príprava na letnú sezónu. Dúfame, 
že bude rovnako úspešná ako tá zimná a budeme sa môcť pochváliť ako 
v súťažiach jednotlivcov tak i družstiev. 

Touto cestou zároveň chceme poďakovať našej obci a obecnému zastu-
piteľstvu za ich podporu a my sa budeme snažiť obec J. Bohunice vzorne 
reprezentovať doma i v zahraničí. 

 Výbor TK ŠK Blava 1928      

KliEtKy 
PrE ChOV 
•	 prepelic
•	 králiky	
•	 činčily	
•	 pasce	na	líšky	
•	 kuny	
•	 liahne	na	vajíčka
•	 odchovne	pre		

kuriatka
•	 krmítka	
•	 napájačky
Robíme	rozvoz	po	celom	Slovensku.	
Viac	na	www.123nakup.eu

Tel. 0907 181 800

Platená inzercia
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Niekedy sa človek ani nenazdá, ako málo sta-
čí na zmenu plánu. Tak sa aj stalo. Celý rok 
priebežne sledujem ceny leteniek do zaují-
mavých miest vo svete, kam by bolo vhodné 
uniknúť pred európskou zimou. Našiel som 
lacnú letenku do Brazílie. Ešte v noci píšem 
kamarátovi  do Brazílie, či má voľné miesta 
na zvozy z preletov a rezerváciu hotela. Do-
datočne vybavuje hotel a servis nie je pro-
blém.

27. októbra už sedíme v lietadle smer Brazília, 
tri hodiny do Lisabonu a potom 12 hodín do 
Fortalezy - tam nás už čaká kamarát s odvo-

zom do hotela (tri hodiny autom).
Opäť idem vyskúšať tandemové prelety. Mesi-
ac pred odletom objednávam narýchlo nový 
tandem z Francúzska. Pre istotou, ale aj podľa 
prepravných podmienok, beriem tandemy 
dva. V prvej polovici októbra už mám správy 
o veľmi dobrom počasí v tejto oblasti. Hádam 
neprídeme neskoro. Tiež pobyt máme len na 
dva týždne.
Dávame zoznamku
Prvý deň dávame zoznamku s neskorším štar-
tom. Niektorí piloti sú tu už aj viac ako dva 
týždne. Podmienky dosť slabé, dali sme 9o km. 
Aspoň nemáme neskorý návrat na hotel a stí-
hame večeru :-), ďalšie dni sú skoro také isté. 
Skúšam aj nový tandem, ale nadšenie z neho 
veľmi veľké nemám, očakával som od neho 
viac muziky za tie peniaze. Takže ďalej lietam 
na overenom a zalietanom staršom type.
Vietor nás drží na zemi
Na štyri dni nás stopol silný vietor. Pár jedin-
cov na výkonnejších klzákoch štartuje dosť za-
včasu a tým, ktorí sa udržali v rozbitých pod-
mienkach, to natiahli ďaleko za 400 km métu. 
V tieto dni sa pokúšali do vzduchu aj piloti 
na slabších padáčikoch, vietor ich nekompro-
misne zatlačil za kopec. Bolo načo pozerať. Na-
šťastie sa nikomu nestal úraz. Len domorodci 
trochu viac tasili mačety. To nás utvrdilo, že 
sme sa správne rozhodli ostať na zemi. My sme 
potom zvolili náhradný program. 
Prišli sme neskoro
Po silných veterných podmienkach termic-
ké podmienky zoslabli a nebolo jednoduché 
udržať sa vo vzduchu. Skoro všetky lety potom 
pristávame plus - mínus na 150 km. A to sme 

držali stopu s tými najlepšími sólo pilotmi. Na-
koľko tandemový klzák nie je tak obratný ako 
sólo aj preskoková rýchlosť je na tandeme niž-
šia. Týmto sa potvrdilo, že sme prišli už dosť 
neskoro a najlepšie počasie na rekordy bolo 
pár týždňov pred naším príchodom. Vtedy 
partia brazílskych pilotov uletela z iného teré-
nu nový svetový rekord cez 500 km.
Skúsenosť aj tréning
Cez to všetko sme zalietali len tri lety pod 100 
km, ostatné sme mali 140 až 160 km dlhé. 
Možno chýbalo viac šťastia, ale v takých nároč-
ných podmienkach sme boli jediný tandem, čo 
dolietal také dlhé prelety. Bola to pre mňa ďal-
šia nová skúsenosť a vynikajúci tréning. Tiež u 
domácich aj zahraničných pilotov som získal 
veľký rešpekt a pri odchode domov sa pýtajú, 
či prídeme o rok opäť. Nedá sa im ľahko odpo-
vedať na takú otázku.
Brazília je taká
Okrem počasia nás toho roku nepotešila ani 
nie celkom dobrá organizácia na štarte. Iba je-
diný, a aj to roztrhaný, koberec na štarte, kam 
sa rozkladá padák, málo asistentov na držanie 
padáka na štarte, to všetko potom znamenalo 
dlhé vyčkávanie a zdržovanie. Brazília je už raz 
taká. Slnko tu svieti trošku silnejšie a tým do-
mácim sa nechce urobiť čosi viac. Asi.
Napriek všetkému sa nám domov odchádzalo 
ťažko. Brazília má svoje čaro aj na lietanie, aj 
na pobyt tam. Nechám sa teda prekvapiť, čo sa 
podarí v sezóne 2017.

Miro Matovič
Foto: MR  (Viac foto nájdete na webe obce.)

      Miro Matovič

Platená inzercia

Brazília má pre
 mňa svoje čaro

Platená inzercia
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